
تعداد فوتی ها به هشت نفر رسید؛

روایت قاضی القضات از شب آتشین اوین

سعودی ها بدنبال تغییر معادلات منطقه؛
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دیدگاه

با مذاکرات

فرستادن دانش 
آموزان به کانون اصلاح 

و تربیت اشتباه است

بررسی  حواشی
 انتصاب همسر معاون 

وزیر در شرکت نفت!

باید مراقب باشیم که اثر سوءِ کانون های اصلاح و تربیت 
بیشتر از اثر تربیتی آنها نباشد.

 عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به بحث فرستادن دانش آموزان دستگیر شده در 
اعتراضات جاری به کانون های اصلاح وتربیت،گفت: دانش 
آموزانی  که در اغتشاشات اخیر حضور پیدا می کنند و از 

روی احساسات یکسری مسائلی را...

درحالی که انتصاب همســر معاون وزیر نفت در امور 
پتروشــیمی به مسئولیتی جدید در شرکت ملی نفت 
ایران این روزها خبرساز شده، ایسنا ابعادی جدید از این 

انتصاب را پیگیری کرده است.
به گزارش ایسنا، چندی پیش تصویری از حکم انتصاب 
»زهرا ســادات زهرائیان«، همسر مرتضی شاه میرزایی، 

معاون وزیر و مدیرعامل شرکت ملی صنایع..

خطاب به کشاورزان معترض به فیلتر اینستاگرام ؛ 
می کردید! را  فکرش  باید  ارتباطات:  وزیر  معاون 
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تعداد فوتی ها به هشت نفر رسید؛

روایت قاضی القضات از شب آتشین اوین
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه آنچه در زندان 
اوین رخ داد جنایتی بود که به دســت عده 
معدودی از عوامل دشمن صورت گرفت، به 
مسئولان سازمان زندان ها و مرکز حفاظت و 
اطلاعات قوه قضاییه دستور داد تا با همکاری 
نیروهای امنیتی عوامل اصلی جنایت رخ داده 
در زندان اوین را شناسایی و به دادسرا معرفی 
کنند و مســئولان دادسرا نیز به سرعت به 

پرونده آنها رسیدگی کنند.
به گزارش روزنامه صبح امروز به نقل از مرکز 
رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین 
محســنی اژه ای امروز دوشــنبه )۲۵ مهر( 
در جریان جلسه شــورای عالی قوه قضاییه، 
با اشــاره به »اظهارات مداخله جویانه اخیر 
رئیس جمهور آمریکا علیه مردم و نظام ایران«، 
اظهار کرد: بسیار خنده دار و مضحک است 
که رئیس جمهور آمریکا با ســوابق گسترده 
و چندین دهه ای جنایت علیه انســان ها در 
اطــراف و اکناف دنیا و به ویژه جنایت علیه 
مردم ایران، این چنین علیه ایران سخن می 

گوید.
وی در ادامه نشست امروز با اشاره به حادثه 
رخ داده در بخشی از زندان اوین، اظهار داشت: 
آنچه در زندان اوین رخ داد جنایتی بود که به 
دست عده معدودی از عوامل دشمن صورت 
گرفت؛ در جریان این جنایت شاهد بودیم که 
عده قلیلی اقدام به آتش زدن کارگاهی کردند 
که به منظور اشــتغالزایی زندانیان و کمک 
به خانواده آنها دایر شده بود؛ در جریان این 
حادثه، سالن اجتماعاتی را آتش زدند که با 
هدف شکوفایی استعدادها و آموزش زندانیان 

ایجاد شده بود.
رئیس قوه قضاییه ادامه داد: عوامل دشــمن 
در واقع دســت روی نقاطی گذاشــتند که 
نقاط قوت سازمان زندان ها در امر بازاجتماعی 
کردن زندانیان است؛ طی مدت یک سال و 
نیم اخیر اقدامات بسیاری در حوزه ارتقاء و 
بهبود وضعیت زندانیان و زندان های کشور 
در ابعــاد مختلف صورت گرفته اســت؛ از 
اشتغالزایی و مهارت آموزی زندانیان و کمک به 
خانواده های آن ها تا ارتقاء وضعیت بهداشتی و 
درمانی مددجویان بویژه در ایام کرونا؛ بنابراین 
در جنایت اخیر رخ داده در زندان اوین، دقیقاً 
به آتش زدن مراکزی مبادرت کردند که سبب 
ارتقاء وضعیت زندانیان و کمک به خانواده های 
آن ها می شد و با این کار ضمن انجام اقدامی 
که سبب جان باختن و مجروحیت تعدادی از 
زندانیان شد موجبات اضطراب خانواده های 

زندانیان را نیز فراهم کردند.
رئیس قوه قضاییه در ادامه تاکید کرد: قطعاً 
کارگاهی که محل اشــتغالزایی زندانیان و 
کمک به خانواده های آنها در زندان اوین بود، 
مجدداً دایر می شــود؛ به مسئولان سازمان 
زندان هــا نیز تکلیف کرده ام که نســبت به 
تکمیل درمان مجروحان حادثه زندان اوین 
حتی مجرمی که دســتانش در این قضیه 
آلوده است اهتمام داشته باشند؛ همچنین 
مسئولان سازمان زندان ها موظفند کمک ها 
و حمایت های لازم را از خانواده های متوفیان 
این حادثه به عمل آورند و هیئت هایی را نیز 

برای ملاقات با آنها اعزام کنند.   
وی همچنین تصریح کرد: در همان ساعات 
نخستین حادثه آتش ســوزی در بخشی از 
زندان اوین، ترتیبات تماس همه زندانیان این 
ندامتگاه با خانواده های شان فراهم گردید؛ با 
این حال مجدداً دســتور می دهم چنانچه 
فردی در زندان اویــن هنوز با خانواده خود 
تماس برقرار نکرده، هر چه سریعتر مقدمات 

مکالمه او با خانواده اش فراهم شود.

رئیــس قوه قضاییه با اشــاره بــه اضطراب 
خانواده هــای زندانیان زنــدان اوین طی دو 
شب گذشته گفت: این خانواده های مضطرب 
می خواهند با فرد زندانی خود صحبت کنند 

و تا صدای او را نشنوند، آرامش نمی گیرند.
محسنی اژه ای در همین رابطه گفت: ما در 
قبال قضایایی نظیر اغتشاشــات و یا همین 
حادثه اخیــر زندان اوین نبایــد به صورت 
هیجانی و احساسی عمل کنیم و همه اعم از 
مردم، مأموران و زندانبانان باید اصول اسلامی 
و اخلاقی و انسانی و قانونی را لحاظ و مراعات 
کنند و بدانیم که هدف و خواست دشمن آن 
است که ما قانونمداری و اخلاقمداری را زیرپا 

بگذاریم که قطعاً چنین نخواهد شد.   
رئیس قــوه قضاییه در ادامه به مســئولان 
سازمان زندان ها و مرکز حفاظت و اطلاعات 
قوه قضاییه دستور داد تا با همکاری نیروهای 
امنیتی عوامل اصلی جنایت رخ داده در زندان 
اوین را شناســایی کنند و آنها را به دادسرا 
معرفی کرده و مسئولان دادسرا نیز به سرعت 

به پرونده آنها رسیدگی کنند.
وی افزود: بدون تردید عوامل جنایت رخ داده 
در زنــدان اوین، زمینه را برای مراکز و دفاتر 

جنگ افروزی و اغتشاش آفرینی صهیونیستی 
و آمریکایی و انگلیسی فراهم آوردند و همگان 
مشاهده کردند که در همان شب وقوع این 
جنایت، صدای آمریــکا و صدای انگلیس و 
ســایر مراکز و دفاتر ضدایرانی همچون ایام 
اغتشاشات، همچون اتاق جنگ عمل کردند.

رئیــس قوه قضاییــه در ادامه بــه موضوع 
»اغتشاشــات اخیر« نیــز پرداخت و ضمن 
توصیــه مجــدد درخصوص جداســازی 
معترضین با عناصر اغتشاشگر که مرتکب قتل 
شده اند و قرآن و پرچم ایران و اموال عمومی و 
خصوصی را به آتش کشیده اند، گفت: عناصر 
اصلی اغتشاشــات اخیر بایــد هرچه زودتر 
محاکمه شوند  و در صورت تشخیص قاضی 
و رعایت مقررات قانونــی، دادگاه های آن ها 
علنی برگزار گردد تا جنایت های این عناصر 
اغتشاشگر به سمع و نظر مردم برسد؛ در این 
زمینه نیز مرکز رسانه قوه قضاییه همکاری ها 
و هماهنگی های لازم را با دادگســتری ها و 

صداوسیما به عمل آورد. 
محسنی اژه ای در ادامه نشست امروز ضمن 
اشاره به اولویت ها و برنامه های تحولی دستگاه 

قضا از جمله »مبارزه همه جانبه با فســاد در 
داخل و خــارج از قوه قضاییه«، »حمایت از 
تولید داخلی و رفع موانع کسب و کار«، »ایجاد 
امنیت برای سرمایه گذاران داخلی و خارجی 
و فعالان اقتصــادی«، »احیای حقوق عامه« 
و »کوتاه کردن فرآینــد جذب و بکارگیری 
نخبگان« تاکید کرد: به هیچ وجه پرداختن 
به قضایای اخیر و رسیدگی سریع و دقیق به 
پرونده عناصر اغتشاشات نباید ما را از پیگیری 

اولویت ها و برنامه های تحولی خود بازدارد.
رئیس قوه قضاییه ضمن تبیین و تشــریح 
برخی جهات اولویت ها و برنامه های تحولی 
دســتگاه قضا، تصریح کرد: قطعاً دشمن و 
اذناب او نمی خواهد و نمی پسندد که ما به 
صورت مجدانه اولویت ها و برنامه های تحولی 
خود را به پیش ببریم؛ دشمن از اینکه ما با 
مظاهر مختلف فساد از جمله فساد مالی و 
سیاسی ومقابله کنیم و با کسانی که در این 
شرایط جنگ اقتصادی سعی در تنگ کردن 
عرصه بر معیشت مردم دارند برخورد کنیم، 
ناراحت می شــود؛ چه بســا یکی از اهداف 
دشــمن از طراحی اغتشاشــات اخیر سد 
کردن مسیر پیشرفت کشور بود لذا حمایت 

همه جانبه و مستمر ما از تولید داخلی و رفع 
موانع کســب و کار و مستغنی شدن کشور 
در بســیاری از عرصه ها، مقوله ای است که 
مطلوب دشمن نیست؛ دشمن قدم های بلند 
ما در زمینه احیای حقوق عامه را نمی پسندد 
و از جهد و کوشــش ما برای تأمین امنیت 

سرمایه گذاران ناخشنود و مکدر می شود.
وی تاکید کــرد: بنابراین ما باید برنامه های 
تحولــی و اولویت های خود را در دســتگاه 
قضایــی با قوت و قدرت بــه پیش ببریم و 
قدر مسلم این توطئه های دشمنان از جمله 
طراحی اغتشاشات نیز ما را برای پیشرفت و 

تعالی مصمم تر می گرداند.
رئیس دســتگاه قضا در ادامه با اشــاره به 
موضوعی کــه در هفته گذشــته مبنی بر 
اعلام آمادگی برای گفت وگو با همه گروه ها 
و جریان های معترض و منتقد مطرح کرده 
بود، به ذکر چند نکته مهم در باب این اعلام 
آمادگی و فراخوان پرداخت و اظهار کرد: اولاً 
این اعــلام آمادگی برای گفت وگو با گروه ها 
و جریان های معتــرض و منتقد، تاکتیکی 
و مقطعی نیســت این دعوت برای شنیدن 

صدای منتقد و گفتگو در ابتدای شروع کار 
به عنوان رییس قوه قضائیه هم اعلام شــده 
بود و موضوعی متّخذ و برگرفته از وظایف و 
مســئولیت های ذاتی و قانونی قوه قضاییه و 
فرمایشــات و دستورات مقام معظم رهبری 
است؛ کمااینکه رهبر انقلاب در حکم انتصاب 
اینجانب بر اهتمــام جدّی به مأموریت های 
اساسی دستگاه قضا در قانون اساسی یعنی 
گسترش عدالت، احیاء حقوق عامّه، تأمین 
آزادی های مشروع، نظارت بر حسن اجرای 
قوانین، پیشگیری از وقوع جرم و نیز مبارزه 
قاطع با فســاد، تاکید فرمودنــد؛ ثانیاً این 
گفت وگو نیازمند سازوکاری با مبانی مشخص 
عقلانی و رعایت نزاکت و اخلاقمداری است؛ 
در این گفت وگو کســی در پی بر کرســی 

نشاندن نظر خود و تنازع نیست.
محسنی اژه ای افزود: در یک گفت وگو گاهی 
در باب مفاهیــم و مصادیق و گاهی در باب 
اهم و مهم اختلاف نظر وجود دارد؛ این اعتقاد 
را نداریم که کار ما بدون نقد است و مدعی 
به نقطه مطلوب رسیدن نیز نیستیم؛ لذا از 
همه صاحبنظران که دارای ایده هســتند 
برای گفت وگو و مفاهمه و ارائه نقطه نظرات 
و پیشنهادات در باب مسائل و مسئولیت های 
قــوه قضاییه دعوت به عمــل می آوریم؛ ما 
از این مهم اســتقبال می کنیم که یک فرد 
صاحبنظر در حوزه مبارزه با فساد، روش ها و 
راهکاری های کارشناسانه مدنظر خود را برای 
هر چه مطلوب تر شدن مقوله مبارزه با فساد 
بیــان و ارائه کند؛ ما از این مهم که نخبگان 
حوزوی و دانشگاهی در باب تعارف و مصادیق 
آزادی های مشروع، نقطه نظرات خود را ارائه 

دهند، استقبال می کنیم.
رئیس قوه قضاییه در همین راستا ضمن بیان 
اینکه همه مســئولان ارشد دستگاه قضایی 
آمادگی گفت وگو با گروه هــا و جریان های 
معتــرض و منتقد را دارند، بــه تماس ها و 
پیام هــای عده ای از اشــخاص کــه خود را 
منتســب به جریان ها و گروه های مختلف 
می دانستند و متقاضی گفت وگو با وی بودند 
اشاره کرد و گفت: طبیعتاً من امکان و وقت 
ملاقــات و گفت وگو بــا تک تک متقاضیان 
و صاحبان ایــده را ندارم؛ البته طی روزهای 
گذشته با افراد ، نخبگان و گروه های مختلف 
گفتگو شــده اســت و به طور مثال در روز 
پنجشنبه گذشته نیز با ۴ نفر از افراد متقاضی 
به نمایندگی از ۴ جریان سیاسی، اقتصادی 
گفت وگو کــردم که با توجه بــه محتوای 
پیام های شان به نظر ایده مطلوبی داشتند و 
نقطه نظرات شان در باب محورهای سیاسی و 
فرهنگی و اقتصادی بود، و مقرر شد طرح ها و 

ایده های خود را ارائه دهند.   

 آنچه در زندان اوین رخ داد جنایتی بود که به دست عده معدودی 
از عوامل دشمن صورت گرفت؛ در جریان این جنایت شاهد بودیم 

که عده قلیلی اقدام به آتش زدن کارگاهی کردند که به منظور 
اشتغالزایی زندانیان و کمک به خانواده آنها دایر شده بود
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معاون وزیر ارتباطات خطاب به کشاورزان معترض به فیلتر اینستاگرام : باید فکرش را می کردید!
گویا در وزارت ارتباطات در بر همان پاشنه 

سابق می چرخد.
بعد از سخنان وزیر ارتباطات در خصوص 
وارده  باید خســارات  اینکه کسب وکارها 
را از اغتشاشــگران بگیرند، امروز محمود 
لیائی، معاون وزیــر ارتباطات که یکی از 
افراد حاضر در این جلســه بود در انتهای 

سخنان خود خطاب به روستاییانی که از 
پلتفرم های خارجی برای فروش محصولات 
خود اســتفاده می کردند، گفت که باید از 
قبل به فکر چنین روزی و محدودشــدن 
اینستاگرام می بودند و به هشدار مسئولان 
بــرای کوچ به پلتفرم هــای داخلی توجه 

می کردند.

این ســبک حرف زدن از یک مسئول آن 
هم در شرایطی که جامعه در التهاب است 
جای ســوال دارد. موضوعی که بارها در 
رسانه ها و حتی برخی از صاحبان تریبون 
به آن اشاره شــده. اما متاسفانه انگار این 
رویــه برای برخی از آقایــان به یک روال 

همیشگی تبدیل شده  است. 

در گفت وگو با عصر ایران
فرستادن دانش آموزان به کانون اصلاح و 

تربیت اشتباه است
باید مراقب باشــیم که اثر سوءِ 
کانــون های اصــلاح و تربیت 

بیشتر از اثر تربیتی آنها نباشد.
 عضــو کمیســیون آموزش و 
شــورای  مجلس  تحقیقــات 
اســلامی با اشــاره بــه بحث 
فرستادن دانش آموزان دستگیر 
شــده در اعتراضات جاری به 

کانون های اصلاح وتربیت،گفت: دانش آموزانی  که در اغتشاشــات اخیر 
حضور پیدا می کنند و از روی احساســات یکسری مسائلی را مطرح می 

کنند بچه های همین سرزمین، انقلاب و ممکلت هستند.
حبیب الله دهمرده با بیان این مطلب به عصر ایران گفت: ما باید ببینیم گیر 
و گرفتارهای این بچه ها در خانواده ها چیست و فرهنگ سازی کنیم ما 
این بچه ها را از مهد کودک تحویل  آموزش و پرورش می دهیم تا مقاطع 
مختلف در آموزش و پرورش هستند. بایدبررسی کنیم که چه گرفتاری 
هایی در آموزش و پرورش داریم که بچه های ما به اینجا می رسند. حتما 
یکســری گیر و گرفتاری های اساسی آنجاست که باید آنها را بررسی و 
برطرف کنیم. ما پیشگیری و سرمایه گذاری نمی کنیم و باید جای دیگر 
هزینه آن را بدهیم.وی تاکید کرد: بنده مخالفت حضور این دانش آموزان 
در کانون اصلاح و تربیت هســتم. باید مراقبت کنیم که خدای ناکرده نه 
تنهااصلاحی صورت نگیرد بلکه از آن طرف قضیه نیز بیفتیم. فرض کنید 
فردی که اشــکالاتی دارد گرفتاری دارد و حکمی نیز برای وی بریده شده 
است و می خواهیم وی را به زندان بفرستیم همین فرد اگر در بند دزدان 
و قاچاقچیان باشد معلوم است که آخرین فن و فوت ها رایاد می گیرد. نه 
تنها وی را اصلاح نکردیم بلکه روش های جدید ناهنجاری و هنجارشکنی 
را به وی یاد داده ایم.نماینده زابل تصریح کرد: ما باید مراقب باشیم که اثر 
سوءِ کانون های اصلاح و تربیت بیشتر از اثر تربیتی آنها نباشد اگر هم قرار 
است تربیت واصلاحی صورت گیرد در خود مدارس باشد.دهمرده در پاسخ 
به این سوال که آیا ایجاد سابقه سیاسی برای این دانش آموزان تباه کردن 
آینده این بچه ها نیست و آیا همین موضوع باعث لج کردن این بچه ها با 
نظام نمی شود، گفت: نباید با ایجاد سابقه سیاسی آینده این بچه ها را سیاه 
کرد باید برای آنها راه بازگشت گذاشت به آنها فرصت دهیم. اگر بگویم از 
الان آینده شــما این اســت خود این بچه چه امیدی به آینده اش دارد و 
خود ما چه امیدی داریم که وی را اصلاح کنیم.وی افزود: این بچه ها هنوز 
کوچک و جوان هستند  به آن مرحله نرسیده اند که کلا آنها  را ناامید کنیم. 
فضای مجازی وجود داشته است دوسال از آموزش و پرورش دور بوده اند 
تحت تاثیر این فضا قرار گرفته اند و حتی ممکن است محیط اجتماع را با 
این فضا اشتباه بگیرند. بنابراین باید به اینها فرصت داده شود. باید صف این 
بچه ها از صف معاندین و کسانی که به دنبال براندازی اند جدا شود. نباید 
برای همه اینها یک نسخه پیچیده شود.دهمرده خاطر نشان کرد: برخی از 
این دانش آموزان ممکن است واقعا لجاجت کنند و  بعد از همه فرصت هایی 

که به آنها دادیم اصلاح نشوند که حساب اینها جدا است.

 دیدگاه
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اتحادیه اروپا تحریم های جدیدی علیه 
ایران اعمال کرد

اتحادیه اروپا امروز تحریم هایی را علیه وزیر ارتباطات ایران، پلیس 
امنیت اخلاقی و بخش سایبری سپاه پاسداران اعمال کرد.

به گزارش ایسنا، اتحادیه اروپا دوشنبه )۱۷ اکتبر( تحریم هایی را 
علیه وزیر ارتباطات ایران، پلیس امنیت اخلاقی و بخش سایبری 
سپاه پاسداران اعمال کرد.این تحریم ها در ادامه حمایت غرب از 
ناآرامی های اخیر در ایران از سوی دیپلمات های ارشد اتحادیه اروپا 
علیه مقامات و نهادهای ایرانی انجام شده است. دویچه وله گزارش 
داده است که، اتحادیه اروپا در پی مرگ مهسا امینی، تحریم هایی 
را علیه ۱۵ شخص و چندین نهاد ایرانی اعمال کرد. رویترز نیز به 
نقل از آنالنا بربوک، وزیر خارجه آلمان مدعی شد: ما امروز بسته 

تحریمی )علیه ایران( را برای مجازات اعمال می کنیم.
نام افرادی مانند  عیســی زارع پور، محمد رستمی و حاج احمد 

میرضایی به عنوان اشخاص تحریم شده آمده است.
این در حالی اســت که در گفت وگوهایی کــه وزیر امور خارجه 
کشورمان با مقامات اروپایی داشته،  دیدگاه های ایران به صورت 
واضح به آنها توضیح داده شده است و این که اگر اروپایی ها مبادرت 
به اعمال تحریم های جدید کنند این اقدام آن ها غیر سازنده و غیر 
منطقی خواهد بود و طبیعتا ایران همانطور که نسبت به رفتارهای 
سازنده واکنش نشان می دهد نسبت به رفتارهای غیرسازنده نیز 

واکنش متناسب را انجام خواهد داد .
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سعودی ها بدنبال تغییر معادلات منطقه؛

عربستان هنوز سردرگم  است
محمد اکبری/  در حالــی که ایران و 
عربســتان تلاش کرده اند بــا چند دور 
مذاکره، از ســردی روابط چندین ساله 
بکاهنــد و طرحی نــو در روابط خود در 
اندازند اما متغیرهــای جدید روز به روز 
در صحنه سیاسی روابط ایران و عربستان 
ظهور می کنند و می توانند این سردی 
را بیش از پیــش افزایش دهند. چالش 
جدید عربســتان با امریکا و همچنین به 
نتیجه رسیدن تقسیم قدرت در عراق و 
همچنین مذاکرات لبنان با اسرائیل بر سر 

مسائل مرز آبی از این جمله هستند.
در مورد تعویق و عدم پیشرفت مذاکرات 
تهران ریاض با احمد دستمالچیان سفیر 
اســبق ایران در اردن و لبنان گفت و گو 

کرده ایم که از نظر می گذرانید.
به نظرتان دلیل تعویق مذاکرات ایران و 
عربستان چیســت؟ اگر تصمیم بر عدم 
کاهش تنش اســت چرا ایــن مذاکرات 
شروع شــد و اگر تصمیم بر ایجاد رابطه 

است چرا این مذاکرات پیش نمی رود؟
ســعودی ها در حال حاضــر بهانه ای را 
در مورد تعویق مذاکــرات مطرح کرده 
انــد و می گویند چون دولــت عراق در 
حال انتقال قدرت بــوده و آنها میانجی 
این گفت و گوهــا بودند، از این رو برای 
ملاقات بعدی، نتوانســتند این دیدار را 
ترتیب بدهنــد و دور بعدی مذاکرات به 
تعویق افتاده است. ولی از طرف دیگر به 
نظر می رسد عربستان هنوز به تصمیم 
قطعی برای بهبود رابطه اش با همسایگان 

بخصوص با ایران نرسیده است.
به این نتیجه نرسیده است به این دلیل 
که هنوز در مسیر اشتباهات گذشته قدم 
بر می دارد. عربستان علیرغم شکستهای 
متعددی که در سیاست های منطقه ای 
خورده و علیرغم بی حیثیت و بی اعتبار 
شدن در عرصه منطقه ای بخصوص در دو 
قضیه قتل فجیع خاشقچی و شکست در 
برابر انصارالله یمن هنوز فکر می کند که 
می تواند با پیروی از سیاستهای گذشته 
عرصه منطقه ای را به نفع خود برگرداند. 
در حالی که بدون شــک عربستان بدون 
تغییر در سیاســتهای گذشــته و بدون 
تثبیت تعادل با همسایگان خود بخصوص 

جمهوری اســلامی ایران، نمی تواند به 
ثبات و آرامش برسد. بن سلمان می داند 
که بعد از پدرش که دوران پیری خود را 
سپری می کند باید انتقال قدرت را طی 
کند، ولی در یک بســتر ناآرام نمی تواند 

این انتقال قدرت را به خوبی انجام دهد.
به نظرتان اراده سیاسی مشخصی در این 

باره از طرفین شکل نگرفته است؟
عربستان باید به یک تصمیم استراتژیک 

برســد. عربســتان اگر هنوز امیدوار به 
کمکهای رژیم صهیونیستی و امریکا است 
عملا مشخص شــد که امریکا در زمان 
لازم برای حفظ مصالح خود ممکن است 
به آن هم پشت کند. کما اینکه در حال 
حاضر بایدن اینکار را کرده و یک چالش 
بزرگی بین امریکا و عربستان ایجاد شده 
است. عربستان باید بداند که ثبات و صلح 
در منطقه با مشارکت دسته جمعی همه 
کشورهای منطقه و بدون دخالت خارجی 
ممکن است. اگر چنین موقعیتی شکل 
بگیرد به نظر می رســد که راه مذاکرات 

می تواند هموار شود و عربستان در برابر 
واقعیت ها قرار بگیرد.

ایران هم با سیاست صبر و انتظار در برابر 
تصمیم گیری عربستان باقی خواهد ماند 
و هیچ عجله ای برای اینکه با عربســتان 
رابطه برقرار کند ندارد مگر اینکه حرکتی 

از سوی عربستان شکل گیرد.
در وضعیت حال حاضر سه متغیر جدید 
شــکل گرفته است. چالش شکل گرفته 

بین عربستان و امریکا و از سویی انتخاب 
رئیس جمهور عراق و همچنین موفقیت 
مذاکــرات لبنــان و اســرائیل در مورد 
مرزهای آبی. به نظرتان کدام یک از این 
متغیرها تاثیر مثبت یا منفی بر مذاکرات 

ایران و عربستان می تواند داشته باشد؟
عربســتان و امارات با صرف هزینه های 
هنگفت دلاری خواستند مسیرسیاسی را 
در لبنان و عراق عوض کنند و خواستند 
با خریدن رسانه ها و ایجاد فشار و اعمال 
ناآرامی، مسیر سیاسی که مردم لبنان و 
عراق تعیین کرده بودند را مختل کنند. 

اما مانند همیشه به بن بست رسیدند و 
شکست خوردند و مردم راه خود را پیدا 
کردنــد. بخصوص کــه در قضیه لبنان، 
دولت و مردم به طور قاطع پشــت حزب 
الله بــرای احقاق حقوق خــود در حوزه 

تعیین مرز آبی ایستادند.
اینها واقعیت هایی اســت که در منطقه 
رخ مــی دهد. عربســتان اگــر بخواهد 
چشــمش را از واقعیتها ببندند همیشه 
از صحنه عقب خواهــد ماند ولی اگر با 
این پارامترهای مثبتی که ایجاد شده به 
سمت همکاری با ایران حرکت کند، ایران 
خود مانعی نمی بیند که با عربستان برای 

رشد توسعه منطقه همکاری کند.
ایــران در صدر تحولات منطقه اســت 
همانطور که در عراق نتایج مطلوب مورد 
نظر ایران بعد از هشت ماه اغتشاش اتفاق 
افتاد، در لبنان هــم پیش خواهد آمد و 
همچنین در سایر عرصه های سیاسی و 
امنیتی رقــم خواهد دارد. علیرغم اینکه 
عربســتان تاثیرات منفــی و مخربی در 
تحولات داخل ایران اعمال می کند و از 
طریق بنگاههای خبری و رسانه ای سعی 
بر یک تاثیرگذاری مخرب است، اما این 
موضوع هم شبیه توهمات دیگر است که 
بن سلمان پیگیری کرده ولی همچنان 

بی نتیجه مانده است.

 این کشور هنوز به تصمیم قطعی برای بهبود رابطه اش با 
همسایگان بخصوص با ایران نرسیده است
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تعیین تکلیف پادشاه عربستان برای ایران!
»ملک سلمان عبدالعزیز« پادشاه سعودی در 
اظهاراتی به مســائل مختلف منطقه ای و بین 
المللی واکنش نشان داد. وی درباره بازار انرژی 
جهانی گفت: ریاض در چارچوب استراتژی نفتی 
خود سخت تلاش می کند تا از ثبات و تعادل در 
بازار جهانی نفت حمایت کند. این موضع ملک 
سلمان احتمالا واکنشی است به تنشهای اخیر 

میان آمریکا و عربستان در زمینه تصمیم اوپک 
پلاس برای کاهش ۲ میلیون بشکه ای تولید 
نفت که از حمایت ریاض برخوردار بود. وی در 
بخش دیگری از اظهارات خود از صلح و ثبات در 
عراق حمایت کرد و گفت: امنیت و ثبات عراق 
رکن اساسی امنیت و ثبات منطقه است.وی با 
اشاره به بحرانهای جهانی، حمایت کشورش را 

از تلاش های بین المللی با هدف یافتن راه حل 
سیاسی برای پایان دادن به بحران اوکراین اعلام 
کرد. ملک سلمان در ادامه ادعاهای این کشور 
علیه برنامه صلح آمیز هسته ای ایران گفت: ما از 
ایران می خواهیم که فورا به تعهدات هسته ای 
خود عمل کند و با آژانس بین المللی انرژی اتمی 

همکاری کامل داشته باشد.

حملات گسترده پهپادهای روسی به کی یف 
ویتالــی کلیچکــو، شــهردار کی یف، 
در بحبوحه گزارش هــا مبنی بر موج 
جدیدی از حملات هواپیماهای بدون 
سرنشــین یــک هفته پــس از حمله 
به زیرساخت های  گســترده روســیه 
حیاتی انــرژی و نظامی اوکراین، تأیید 
کرد که چندین انفجار صبح دوشــنبه 

مرکز کی یف را لرزاند.
به گزارش آرتی، کلیچکو حوالی ساعت 
۷ صبح امروز دوشنبه )به وقت محلی( 
در کانال تلگرامی خود نوشت: »انفجاری 
در منطقه شوچنکو - در مرکز پایتخت«. 
او دقایقی بعد از وقوع انفجار دیگری در 

همان منطقه خبر داد.
وی بعــداً افزود: آتش ســوزی در یک 
ساختمان غیر مسکونی رخ داد و چندین 

ساختمان مسکونی آسیب دیدند.
به گفته آنتون گراشچنکو، مشاور وزیر 
کشــور، که گفته است شاهدان صدای 
پهپادهای کامیکازه را در هوا شنیدند- 

آنها زیرساخت های حیاتی را در منطقه 
ایســتگاه راه آهن مرکزی کی یف هدف 

قرار دادند.
چندیــن ویدئو کــه در رســانه های 
اجتماعی دست به دست می شود ادعا 
می کند که پهپادها را در آسمان کی یف 
و همچنین یکی از سایت های برخورد 
نشــان می دهد. شــهردار بعداً عکسی 

از آنچه به گفتــه او قطعات یک پهپاد 
منهدم شــده بود منتشر کرد. در یکی 
از قطعــات، کلمــه »Geran-۲«، نام 
یک پهپاد کامیکازه که توسط نیروهای 

روسی استفاده می شود، وجود داشت.
والنتین رزنیچنکو، فرماندار منطقه شرق 
دنپروپتروفسک گفته که چندین خانه 
آسیب دیده و یک موشک به یک سایت 

زیرساخت انرژی نامشخص اصابت کرده 
و باعث آتش ســوزی شــده است. وی 
افزود: سه موشــک در هوا رهگیری و 
منهدم شد. به گفته فرماندهی جنوبی 
نیروهای مســلح اوکراین، سه پهپاد به 
سایت های صنعتی و یک انبار دارو در 

شهر نیکولایف حمله کردند.
دیمیتری ژیویتسکی، فرماندار منطقه 
ســوم شمالی، گفت که چندین نفر در 
پی حملات به زیرســاخت های حیاتی 

زخمی شدند.
حملات گزارش شــده یک هفته پس 
از آن انجام می شــود که روسیه رگبار 
موشــک ها و پهپادهایی را که طی دو 
روز تاسیسات و زیرساخت های نظامی 
اوکراین را در سراســر کشور هدف قرار 
دادند، پرتاب کرد. این حمله پس از آن 
صورت گرفت که مســکو، کی یف را به 
ســازماندهی یک انفجار مرگبار در پل 

استراتژیک کریمه متهم کرد.

تکذیب ارسال سلاح به روسیه برای 
جنگ علیه اوکراین

رسانه نزدیک به شورای عالی امنیت ملی در توییتی با تاکید بر پایان 
یافتن تحریم های تسلیحاتی علیه ایران عنوان کرد که تهران تاکتون 
هیچ سلاحی به روسیه برای استفاده در جنگ علیه اوکراین ارسال 

نکرده است.
درحالی که امروز مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا، سخنگوی 
وزارت خارجه فرانســه و وزرای خارجــه آلمان، دانمارک و اتریش ، 
اوکراین در اظهارنظرهایی مختلف مدعی استفاده روسیه از پهپادهای 
ایرانی در حمله به کی یف شــده و تهدید کرده بودند که اگر چنین 
چیزی ثابت شود تحریم های بیشتری علیه ایران اعمال خواهد شد، 
نور نیوز، رسانه نزدیک به شورای عالی امنیت ملی در توییتی نوشت: 
فرانســه با ادعای نقش ایران در جنــگ اوکراین و مرتبط کردن آن 
به نقض قطعنامه ۲۲۳۱ بدنبال مقصرنمایی ایران در روند مذاکرات 
است، حال آنکه؛ ایران هیچ ســلاحی برای استفاده در جنگ علیه 
اوکراین به روسیه ارسال نکرده، ضمنا تحریم تسلیحاتی ایران بنابر 

قطعنامه ۲۲۳۱ از اکتبر ۲۰۲۲ پایان یافته است.
این در حالی اســت کــه در گفت وگوهایی که وزیــر امور خارجه 
کشــورمان با مقامات اروپایی داشــته،  دیدگاه های ایران به صورت 
واضح به آنها توضیح داده شده است و این که اگر اروپایی ها مبادرت 
به اعمال تحریم های جدید کنند این اقدام آن ها غیر ســازنده و غیر 
منطقی خواهد بود و طبیعتا ایران همانطور که نسبت به رفتارهای 
سازنده واکنش نشان می دهد نســبت به رفتارهای غیرسازنده نیز 
واکنش متناسب را انجام خواهد داد و در مورد منافع و مصالح ایران 

به هیچ وجه مسامحه و تعلل نخواهد کرد.
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احتمال توافق در پی ناآرامی های 
اخیر کمتر شد

حسن هانی زاده معتقد است که بر اساس مواضع آمریکایی ها در پی 
ناآرامی هــای اخیر در ایران، احتمال حصــول توافق و احیای برجام 

کمتر از قبل شده است.
ســایت فردا نوشــت: تا چند هفته پیش تمام حواس ها به برجام و 
رونــد احیای آن بود. مذاکرات اگرچه کند اما پیش می رفت و طرف 
آمریکایی نیز به رغم همه سرســختی ها می دانست که راهی غیر از 
پذیرش شروط و خواســته های به حق ایران ندارد. بعد از ناآرامی ها 
اخیر اما انگار وضعیت فرق کرده است. چنانکه صراحتا از در اولویت 
نبودن مذاکرات می گویند و وقیحانه از اغتشاشگران حمایت می کنند! 
بر این اســاس است که احیای برجام زیر سایه ناآرامی و اغتشاشات 
قرار گرفته و تقریبا غیرمحتمل به نظر می رســد؛ حداقل در آینده 

نزدیک.
حسن هانی زاده، تحلیلگر مسائل بین الملل از جمله کارشناسانی است 
که اینطور فکر می کند. او در گفت وگو با »فردا« گفت: »آمریکایی ها 
در جریــان حوادث اخیر به صورت آشــکار و غیر قانونی، بر خلاف 
قوانین بین المللی در امور داخلی ایران دخالت کرده و بیانیه های وزیر 
خارجه، رئیس جمهور و مقامات آمریکایی صادر کردند در این راستا 

بود و اغتشاش گران را به ادامه اغتشاش تشویق کردند.«
وی افزود: »این رویکرد نشــان می دهد که آمریکایی ها در حقیقت 
با لیدرهای این اغتشاشــات در تماس مستقیم هستند لذا جمهور 
اســلامی ایــران در آینده با تشــکیل پرونــده و از طریق نهادهای 

بین المللی آمریکا را تحت تعقیب قرار خواهد داد.«
هانی زاده درباره تاثیر این رویکرد بر روند مذاکرات و احیای برجام نیز 
گفت: »با توجه به اینکه حوادث اخیر ایران را در موضع دفاعی قرار 
داد، احتمال رسیدن به یک توافق در روزها و هفته های آینده کمتر 
شده است به این خاطر که آمریکا احساس می کند، ایران در داخل 
و منطقه تضعیف شده و سعی می کند که از موقعیت و شرایط ایران 
استفاده کرده و خواسته های خود را تحمیل کند. قطعا ایران زیر بار 
این موضوع نخواهد رفت و حتی اگر توافقی هم صورت نگیرد، ایران 

به مسیر خود ادامه خواهد دارد.«
این تحلیلگر مسائل بین المللی با تاکید بر اینکه دشمنی آمریکا علیه 
ایران کاملا مشخص شده ، گفت: »جمهوری اسلامی ایران هرگز از 
ارزش ها و مطالبات خود عقب نشینی نخواهد کرد. شرط ایران برای 
یک توافق خوب این اســت کــه در درجه اول تمام تحریم هایی که 
آمریکا علیه ایران اعمال کرده، لغو شــود. این یکی از شروط کاملا 
مشروع و قابل قبول ایران است. اگر امریکا این شرط قبول نکند بعید 

است که به یک توافق با کشورها ۱+۴ برسیم.«
وی در پاســخ بــه اینکه چقدر طول خواهد کشــید تــا آمریکا از 
ناآرامی های اخیر ناامید شده و به موضع خود طی هفته های گذشته 
برگردد؟ گفت: »آمریکایی ها نوعی پارادوکس در رفتار خود نشــان 

دیـدگاه
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بررسی  حواشی انتصاب همسر معاون 
وزیر در شرکت نفت!

درحالی که انتصاب همســر معاون وزیر نفت در امور پتروشیمی به 
مسئولیتی جدید در شرکت ملی نفت ایران این روزها خبرساز شده، 

ایسنا ابعادی جدید از این انتصاب را پیگیری کرده است.
به گزارش ایســنا، چندی پیش تصویری از حکم انتصاب »زهرا سادات 
زهرائیان«، همسر مرتضی شاه میرزایی، معاون وزیر و مدیرعامل شرکت 
ملی صنایع پتروشیمی به عنوان »سرپرست امور اداری و تشریفات« در 
امور بین الملل شرکت ملی نفت در شبکه های اجتماعی منتشر شد که 
بازتاب هایی را به همراه داشت و انتقادهایی را درباره انتصاب افراد نزدیک 

به مدیران ارشد نفتی در زیرمجموعه های این صنعت به همراه داشت.
حضور فردی که به نظر می رسید سابقه چندانی در صنعت نفت نداشته 
در این جایگاه مهم کنجکاوی برانگیز بود؛ پیگیری های خبرنگار ایسنا 
نشان می دهد که زهراییان از ۲۰ سال پیش در استخدام وزارت نفت 
بوده و پیش از انتصاب اخیر، یکی از مدیریت های معاونت برنامه ریزی 
وزارت نفت را با گرید B در اختیار داشته و بعد از آن به مدیریت امور 

بین الملل شرکت ملی نفت با همان گرید سازمانی منتقل شده است.
یک مقام مســئول در وزارت نفت با تایید ایــن موضوع، توضیح داد: 
زهراییان دانشــجوی نخبه دانشگاه نفت و از شــاگرد اول های دوره 
خودش بوده  و به همین دلیل ۲۰ سال پیش به استخدام وزارت نفت 
در می آید. در این ۲۰ سال هم به تدریج رده های رشد سازمانی را طی 
کرده است. در  هشت سال اول در بخش منابع انسانی بوده، بعد از آن 
به معاونت برنامه ریزی وزارت نفت رفته و در آن جا  در رده های مختلف 

مشغول به کار بوده است.
به گفتــه وی، زهراییان یکی از مدیریت هــای معاونت برنامه ریزی 
وزارت نفت را با گرید B در اختیار داشته و بعد از آن به مدیریت امور 
بین الملل شرکت ملی نفت با همان گرید سازمانی منتقل شده است. 
این یعنــی از مدیریت یکی از زیرمجموعه های معاونت برنامه ریزی و 
بخش استراتژیک به مدیریت تشریفات و منابع انسانی امور بین الملل 
شرکت نفت رفته و این موضوع به معنی آن است که از نظر وضعیت 
سازمانی، وضعیت زهراییان نه ارتقاء پیدا کرده و نه تغییری کرده است.

این مقام مســئول به اشاره به این که زهراییان گرید شخصی اش B بوده، 
گرید سازمانی اش هم B است و قبلا مدیریت داشته و الان هم به مدیریت 
یک جای دیگر رفته است، ادامه داد: نکته مهم و قابل توجه دیگر این است 
که آنجایی که زهراییان حضور داشــته، امکان رشد سازمانی و بالا رفتن 
و روی گریدهای بهتر قرار گرفتن فراهم بوده اســت. چون معاونت برنامه 
ریــزی گریدهای C ،D و حتی Over D هم دارد. منتهی جایی که الان 
رفته است یعنی امور بین الملل شــرکت نفت دیگر امکان ارتقاء سازمانی 
برایش فراهم نیست. به اصطلاح خود نفتی ها بن بست است و فریز می شود.
وی درباره دلیل انتصاب اخیر هم توضیــح داد: معاونت امور اداری و 
تشریفات جای حساسی است و به دلیل حساسیت هایی که آنجا وجود 
دارد، خواستند کسی که توانایی و رعایت حساسیت های لازم را دارد 
در آن جا قرار بگیرد؛ وگرنه از نظر شخصی خانم زهراییان از یک شغل 
و مدیریت پژوهشی و کارشناسی به یک مدیریت اجرایی با کار بیشتر و 
اصطلاحا پرمشغله تر و بدون پیشرفت و رشد سازمانی رفته است. از نظر 
شخصی عملا نه تنها تغییر مثبتی برایش رخ نداده ، که چه بسا شاید 

تغییر منفی هم برایش باشد.

رییس سازمان توسعه تجارت :

دچار»خودتحریمی« هستیم
رئیس سازمان توســعه تجارت می گوید 
مهم ترین اقدام این سازمان از زمان آغاز به 
کار دولت سیزدهم، تلاش برای تدوین یک 
راهبرد کلان برای تجارت خارجی کشور 
بوده است؛ موضوعی که پیش از این کمتر 
به آن توجه شده بود اما امروز ابعاد دقیقی 

از آن مشخص شده است.
به گزارش ایسنا، با وجود تداوم تحریم های 
اقتصادی آمریکا علیه ایران در طول بیش از 
چهار سال گذشته، بررسی آمارهای تجاری 
ایران نشــان می دهد که پــس از عبور از 
شوک شیوع جهانی کرونا، آمارهای تجارت 
بهبود یافته و از نیمه دوم سال ۱۴۰۰، روند 
صعودی صادرات غیر نفتی ایران آغاز شده 

و در این مدت ادامه پیدا کرده است.
سازمان توســعه تجارت ایران در ماه های 
گذشــته روزهای پرکاری را تجربه کرده 
است. سفرهای مداوم رئیس این سازمان 
به کشورهای همسایه و کشورهای شرق 
آسیا در ماه های گذشــته موجب نهایی 
شدن توافقهای تجاری تازه و تفاهم برای 
آغاز همکاری های جدید شــده است. از 
سوی دیگر پیگیری نهایی شدن توافقنامه 
تجــارت آزاد با اتحادیه اوراســیا و نهایی 
شدن عضویت ایران در اجلاس شانگهای 
مقدمات تازه ای برای ثبت آمارهای تجاری 

و صادراتی جدید به وجود آورده است.
علیرضا پیمان پاک - معاون وزیر صنعت، 
معدن و تجارت و رییس ســازمان توسعه 
تجــارت - با حضور در ایســنا، بــه ارائه 
جزئیاتی از برنامه ریزی این سازمان برای 
توسعه تجارت پرداخت. او در این گفت وگو 
از برنامه ریزی برای تدوین راهبرد تجارت 
خارجی ایران خبر داد و گفت که با استفاده 
از این راهبرد، فعال کردن تمام ظرفیت های 
اقتصادی داخلی کشــور و توسعه روابط 
خارجی با کشــورهای همسایه، منطقه و 
کشورهایی از شرق آسیا و آفریقا می توان 
انتظار داشــت که صادرات غیرنفتی ایران 
در آینده نزدیک افزایش قابل توجهی پیدا 
کند. متن این گفت وگو به شرح زیر است: 

 با گذشــت حدود ۱۵ ماه از آغاز به 
کار رسمی دولت سیزدهم، اصلی ترین 
ماه های  طــول  در  که  اولویت هایی 
گذشــته از سوی ســازمان توسعه 
تجارت پیگیری شده اند به کدام بخش 

اختصاص داشته است؟
یکی از اصلی ترین موضوعاتی که ما از روز 
نخست کار خود با آن مواجه شدیم، این بود 
که در تجارت خارجی ما یک راهبرد کلان 
و همه جانبه وجود نداشت. این که ما بدانیم 
تجارت خارجی در اقتصاد ایران چه نقش و 
جایگاهی دارد، برای این موضوع باید چه 
نقشه راهی تعریف شود و نهادها، سازمان ها 
و بخش خصوصی چه نقشی در این فرآیند 
ایفا کنند مسائل مهمی بود که باید به آن 
پرداخته می شد. ریاست محترم جمهور نیز 
از ابتدای کار خود وعده هایی در این زمینه 
داده بودنــد که در نهایت تصمیم گرفتیم 
در ســازمان توسعه تجارت تمرکز خود را 
بر روی تعریف برنامه ای قرار دهیم که در 
نتیجه آن توسعه تجارت خارجی ایران در 

چارچوب یک راهبرد کلان تعریف شود.
 این راهبرد با چه هدف و براساس 

چه برنامه ای پیگیری خواهد شد؟
یکی از موضوعاتی کــه باید به آن توجه 
می کردیم، در نظر گرفتن اهداف براساس 
واقعیت ها بود. برای مثال در زمان تنظیم 
برنامه ششــم توسعه اعلام شده بود که تا 
پایان این برنامه میزان صادرات ایران باید 
به ۱۲۰ میلیارد دلار در ســال برسد که 

اساسا مشخص نیســت این هدف به چه 
شکل و براساس چه واقعیتی در نظر گرفته 
شده بود. از ســویی دیگر ما باید مسائلی 
مانند بحث های سیاســی یا مشکلات و 
محدودیت هــای مربوط بــه تحریم را در 
نظر می گرفتیم. براین اساس اعلام کردیم 
که تا پایان دولت سیزدهم میزان صادرات 
غیرنفتی ایران به ۷۰ میلیارد دلار خواهد 
رســید که برنامه ریزی در این زمینه آغاز 
شــده و رشــد مداوم صادرات در ماه های 

گذشته نیز این موضوع را تایید می کند.
 برای دســتیابی به ایــن هدف چه 
برنامه هایی در دستور کار قرار می گیرد؟

یکــی از موضوعات برای ما دســته بندی 
اهداف و شــرایط صادراتی بــود. یکی از 
این دســته بندی ها براســاس نزدیکی به 
کشورها و مقدماتی بود که امکان استفاده 
از آن برای توســعه صادرات وجود داشت. 
برای مثال استفاده از ظرفیت کشورهای 
همسایه و منطقه یا حضور گسترده تر در 
بازار کشورهایی مانند چین یا استفاده از 
ظرفیت هایی مانند اتحادیه اوراسیا بخشی 
از این تغییر نگاه بود. از سوی دیگر ما روی 
کالاهایی تمرکز کردیم که در آنها مزیت 
رقابتی یا قیمتی داشتیم و تلاش کردیم 
یک برنامه  ریزی نســبی براساس کالا و 
شــرایط بازار در نظر گرفته شــود. برای 
مثال یکی از موضوعاتی که ما به آن توجه 

جدی کردیم، بحث حضور در بازار روسیه 
و استفاده از ظرفیت های این بازار بود. در 
سال های قبل بخش عمده ای از صادرات ما 
به این کشور محدود به مواد غذایی می شد 
اما براساس برنامه  ریزی های صورت گرفته 
و دیدارهــای متعددی کــه با هیات های 
سیاسی و اقتصادی روسیه داشتیم، تلاش 
شد شرایط برای حضور ایران در بخش های 

مختلف روسیه فراهم شود.
 آیا به طور خاص در رابطه با روسیه 
تغییر عملی برای صادرکنندگان ایرانی 

به وجود آمده است؟
یکــی از موضوعاتــی که درایــن زمینه 
بیشترین اهمیت را دارد، توسعه پیوندهای 
تجاری و اعــزام گروه های اقتصادی برای 
نهایی کــردن مذاکرات اســت. اخیرا در 
روسیه نمایشگاه اتومبلیتی برگزار شد که 

در چارچوب آن بــا توجه به تحریم های 
اتحادیه اروپا شــرکت های اروپایی حضور 
نداشتند. از سوی دیگر قطعه سازان ایرانی 
اعلام آمادگی کرده بودند که شــرایط را 
برای صادرات محصولاتشان فراهم کنند. 
مــا ب نمایندگانی را به این نمایشــگاه 
فرســتادیم و فضایی در آن به وجود آمد 
که بزرگترین نمایشگاه بین المللی تاریخ 
جمهوری اسلامی ایران شد. پس از آن با 
سفر وزیر صمت مشخص شد که دولت تا 
چه میزان آماده فراهم کردن این شرایط 
برای صادرکنندگان اســت و در چارچوب 
این مذاکرات موافقت نامه ای برای همکاری 
۷۰۰ میلیون یورویی میــان دو طرف به 
امضاء رسید. از سویی دیگر ما برای توسعه 
حضــور خود در روســیه بحث حضور در 
زنجیره تامین را به شکل جدی پیگیری 
کردیم. به زودی ۳۱ نماینده از پلت فرم های 
روس که به عنــوان تامین کننده فعالیت 
می کنــد، به ایــران می آید تا با توســعه 
همکاری ها در این سطح امکان توسعه بازار 
و گسترش زنجیره صادرات به وجود بیاید.

 تمام این مذاکــرات و تحولات در 
دوره ای انجــام شــده که همچنان 
ادامه  ایران  تحریم های آمریکا علیه 
دارد. این تحولات به چه شکل نهایی 

شدند؟
یکی از اصلی ترین مشکلاتی که ما در تمام 

این سال ها داشتیم بحث خود تحریمی بود. 
من وقتی کار خودم را آغاز کردم فهمیدم 
که حدود ۸۰ درصد از مشکلات مربوط به 
حوزه صادرات، داخلی است و حتی برخی 
از مشکلات بین المللی نیز با چند سفر حل 
می شــود. یکی از اصلی ترین مشکلات ما 
این است که هیچ گاه یک کشور صادرات 
محور نبوده ایم؛ یعنی ما محصولات را برای 
اســتفاده داخلی تولید می کردیم و هرگاه 
این تولید مازادی داشــت برای صادرات 
آن اقدام می کردیم؛ همین موضوع باعث 
شده مشکلات مختلفی مانند ممنوعیت 
یا محدودیت هــای موقت و طولانی مدت 
صادراتی، وضع عــوارض یا فراهم نکردن 
مقدمات لازم برای صادرات مشکل آفرین 
شود. همین امسال ما در کشور مازاد تولید 
دام داریم اما با این وجود با توجه به قانون 

بودجه، عوارض صادراتی برای این محصول 
در نظر گرفته شــده کــه عملا تغییر آن 
ممکن نیست و ما باید این نگاه را در کشور 
تغییر دهیم تا بتوان به اهداف کلان دست 
یافت. برای کشور و اقتصادی مانند ایران 
صادرات ۵۰ میلیارد دلاری بیشتر به یک 

شوخی شبیه است.
 در ســال های گذشــته یکی از 
اصلی ترین ابهامــات این حوزه عدم 
حضور فعــال ایــران در بازارهای 
معرفی  یا  تبلیــغ  برای  بین المللی 
محصولات خود بوده اســت. در این 
زمینه چه تحولی در دستور کار قرار 

گرفته است؟
یکــی از اصلی ترین اصلاحات ما به بحث 
حضور در نمایشگاه های بین المللی مربوط 
است. ما در این زمینه محدودیتی درنظر 
نگرفتیم اما برای ادارات کل این مسئولیت 
در نظر گرفته شده که در طول سال چند 
نمایشگاه را به شکل هدفمند انتخاب کنند 
و پس از برگزاری یا حضور در آن مشخص 
کنند که چه نتیجه ای برای اقتصاد ایران در 

این چارچوب به وجود آمده است.
یکی دیگر از کارهایی که در دســتور کار 
قرار دارد، افزایش تعداد رایزنان اقتصادی و 
تجاری ایران در نقاط مختلف جهان است. 
وقتی ما کار خود را آغاز کردیم تعداد این 
رایزن ها فقط شــش نفر بود اما این عدد 
در حال حاضر به ۱۴ نفر رســیده و تلاش 
می کنیم تا پایان امسال به ۲۰ نفر نیز برسد. 
یکی دیگــر از اقدامات مــا در این حوزه 
فعال کردن مراکز تجاری با کمک بخش 
خصوصی بوده است. در این مراکز نه دولت 
حضور رسمی دارد و نه هزینه ای پرداخت 
می کند اما تلاش شده با استفاده از امکانات 
سفارتخانه ها و تسهیل در مسائلی مانند 
گمرک، به بخــش خصوصی این فرصت 
داده شود تا خودش مذاکرات را با حمایت 
دولت در کشورهای خارجی پیگیری کند. 
 در برنامه های در نظر گرفته شده 
چه سهم و نقشی به بخش خصوصی 

داده اید؟
این موضوع نیز در چند محور مختلف دنبال 
می شــود. برای مثال یکی از سیاست های 
اصلی ما تقویت اتاق های مشترک بازرگانی 
اســت. مثلا اتاق بازرگانی مشترک ایران 
و عمــان در این زمینه بهترین عملکرد را 
داشته و بخش مهمی از برنامه های توسعه 
تجــارت را پیگیری کرده اســت. همین 
موضوع باعث شده که صادرات ما به عمان 
در ســال جاری حدود ۹۶ درصد افزایش 
یابد. ما تلاش می کنیم همین موضوع را در 

دیگر اتاق های بازرگانی نیز پیگیری کنیم.

یکی دیگر از کارهایی که در دستور کار قرار دارد، افزایش تعداد رایزنان 
اقتصادی و تجاری ایران در نقاط مختلف جهان است. وقتی ما کار خود را 

آغاز کردیم تعداد این رایزن ها فقط شش نفر بود اما این عدد در حال حاضر 
به ۱۴ نفر رسیده و تلاش می کنیم تا پایان امسال به ۲۰ نفر نیز برسد
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رکورد ۱۴ ساله تولید پیله تر ابریشم شکسته شد
رییس مرکز توســعه نوغانداری کشور گفت: 
میــزان تولید پاییزه و بهاره پیله تر ابریشــم 
یک هزار و ۷۵۰ تن بــود که رکورد تولید ۱۴ 

سال گذشته را پشت سر گذاشته است.
به گــزارش وزارت جهاد کشــاورزی، »عدیل 
ســروی زرگر« درباره پــرورش پاییزه پیله تر 
ابریشــم، افزود: امســال در ۶ استان از جمله 

گیلان، مازندران، گلســتان، خراسان رضوی، 
خراســان شمالی و زنجان پرورش پاییزه پیله 
تر ابریشم انجام شده است.رییس مرکز توسعه 
نوغانداری کشــور اظهار داشــت: توزیع تخم 
نوغان پاییزه از اول شهریور آغاز شد و نسبت 
به ســال گذشته ۱۳ درصد رشد داشته است.

سروی زرگر با بیان اینکه پرورش پاییزه بیشتر 

در اقلیم های معتدله انجام شده است، یادآور 
شد: پرورش پاییزه به اقتصادی شدن نوغانداری 
کمک و این شــغل را بین کشــاورزان جذاب 
می کند. وی با اشاره به این که پس از ۲۳ سال 
وقفه در پرورش پاییزه کرم ابریشم، این مهم 
دوباره رونق گرفته است، یادآور شد: امسال سال 

چهارم پرورش پاییزه کرم ابریشم است.

ذره بین

خبــر

کاهش ۴۰ درصدی واردات گندم با 
افزایش چشمگیر تولید داخل

مدیرعامل شــرکت بازرگانی دولتی ایران با اعلام اینکه امسال ۷ 
میلیون و ۲۰۰ هزار تن گندم از محل تولید داخل تامین شــد، 
گفت: بــا توجه به خرید محصول داخلی بــه منظور تأمین نیاز 
کشور، تاکنون ســه میلیون و ۸۰۰ هزار تن گندم وارد شده که 

بیش از ۴۰ درصد کاهش یافته است.
به گزارش شرکت بازرگانی دولتی ایران، »سید سعید راد« با بیان 
اینکه به این ترتیب، واردات این محصول نسبت به سال گذشته 
بیش از ۴۰ درصد کاهش یافته اســت افزود: نیاز سالانه کشور به 
گنــدم برای تولید نان و مصارف صنف و صنعت، مجموعاً حدود 

۱۱ میلیون تن است.
مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران اظهار داشت: سال گذشته 
۴ و نیم میلیون تن گنــدم از محل تولید داخلی، خریداری و ۶ 

میلیون و ۴۰۰ هزار تن نیز وارد شده بود.
وی با اشــاره به اینکــه برای تأمین نیاز داخلــی و حفظ ذخایر 
استراتژیک، بخشی از گندم موردنیاز کشور از محل واردات تأمین 
می شــود، تصریح کرد: این محصول از طریق کشتی های بزرگ 
وارد بنادر کشور شده و نسبت به تخلیه، بارگیری و ارسال آن ها 
به کانون های مصرف و مراکز ذخیره سازی گندم در سراسر کشور 

اقدام می شود.
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انقراض سینمای کودک و نوجوان دور از واقعیت نیست

استفاده از ظرفیت فعالان مردمی
ســید مهدی جوادی بــا تاکید بر اینکه 
سال هاست در ســینمای کودک چیزی 
نکاشته ایم که بخواهیم درو کنیم، نسبت 
به وضعیت وخیم سینمای کودک هشدار 

داد.
سیدمهدی جوادیبه گزارش صبا به نقل 
از روابط عمومی بنیاد سینمایی فارابی، 
سیدمهدی جوادی مدیرعامل بنیاد فارابی 
در نشست هم اندیشــی فعالان تعلیم و 
تربیت با بیان شعر »مزرع سبز فلک دیدم 
و داس مه نو / یادم از کشته خویش آمد 
و هنگام درو« از حافظ، گفت: سال هاست 
که در سینمای کودک چیزی نکاشته ایم 
که بخواهیم درو کنیم. یکی از دوســتان 
فرمودند که به انقراض سینمای کودک 
و نوجوان نزدیک می شویم که اگر خوب 

بنگریم، می بینیم دور از واقعیت نیست.
او در همین رابطه بــا بیان اینکه تعداد 
فیلم هــای تولیدی درعرصــه کودک و 
نوجوان در سال گذشته و امروز به تعداد 
انگشتان دو دســت هم نمی رسد، افزود: 
این فقدان کمی و کیفی به این معناست 
که مــا حتی فصلی یک فیلم هم نداریم 
تا بتوانیم برای کودکان و نوجوانان مان به 

نمایش بگذاریم.
دبیر ســی و پنجمین دوره جشــنواره 
بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان 
با اشاره به اینکه انقطاعی که بین دوستان 
تعلیــم و تربیتی و بچه های ســینماگر 
وجود دارد، سینمای کودک را تبدیل به 
قایقی روی آب کرده اســت، عنوان کرد: 
فیلمنامه نویســان ما که اکثرا خوش فکر 
و صاحــب ایده هســتند و اغلب شــان 
نیــز دغدغه کــودک و نوجــوان دارند، 
متخصصان تعلیم و تربیت نیســتند و از 
آنها توقع این هم نیست، یعنی آنها بلدند 
که مثلا فیلمنامه را خوب بنویسند و از 
پس ایجاد ســاختاری درســت برای آن 
برمی آینــد،  اما اینکه آن مفهوم درونی و 
هســته اصلی تربیتی کودک و نوجوانی 
که در این فیلم می خواهد گفته شــود، 
چه باید باشــد و برای چه مخاطبی و در 
چه رده سنی باید در نظر گرفته شود را 
ایشان نمی دانند، بلکه شما اهالی تعلیم و 
تربیت هستید که باید به کمک سینماگر 

بیایید.
مدیرعامل بنیاد سینمایی فارابی یادآور 
شــد: وقتی من بــه فارابی آمــدم و به 
عنوان دبیر جشنواره بین المللی فیلم های 
کودک و نوجوان منصوب شدم، قرار بود 
جشــنواره را در همین ایــام که همواره 
هم مرســوم بوده است، برگزار کنیم، اما 
دیدیم کمتر از پنج فیلم کودک و نوجوان 
هست و از سوی دیگر با ساخت آثار بی 

کیفیت نمی خواستیم صرفا تعداد فیلم 
ها را افزایش دهیم و از ســر رفع تکلیف 
جشــنواره ای برگزار کرده باشیم. ضمن 
اینکــه باید دیــد این فیلم هــا از لحاظ 
محتوایی کجا ایســتاده اند، آیا اساســا 
آثــاری با رعایت حداقل اســتانداردها و 
بضاعت نمایش هســتند کــه بخواهیم 
تجلیل شــان هم کنیم؟ آیــا اصلا خود 
شما دانش آموزان تان را ترغیب می کنید 
کــه بروند این فیلم ها را ببینند یا نه؟ به 
همین دلیل در برگزاری جشنواره تأمل 
کردیم تا به ورودمان به موضوعات کودک 

و نوجوان را اصلاح کنیم.

او در ادامه ســخنان خود اظهار کرد: اگر 
بنده قرار است امســال پنج یا ۱۰ فیلم 
در حوزه کودک و نوجوان بســازم، کدام 
مساله در نظام  مسایل کودک و نوجوان 
جزو ۱۰ اولویت اول قــرار دارد که باید 
بروم دقیقا آن را بســازم؟ قطعا من توان 
این را ندارم کــه به همه این موضوعات 
برسم، آن قدر هم چالش در حوزه نظام 
تربیتی داریم که دیگر نمی توانیم برویم 
صرفا برای سرگرمی فیلم بسازیم. البته 
سرگرمی هم جزیی از سینماست و اگر 
شما فیلم آموزشی بسازید که سرگرمی 
در آن لحاظ نشده باشد، آن نتیجه ای که 
باید حاصل نمی شود، درست مثل هزاران 

فیلمی که صرفا برای آرشیو ساختیم.
جوادی در ادامه خطاب به فعالان حوزه 

تعلیم و تربیت گفت: آن چیزی که امروز 
نکته اصلی ما در بنیاد سینمایی فارابی و 
خواهش اصلی ما از شما دوستان است، به 
استمرار ارتباط و مردمی کردن ارتباط با 
فعالان حوزه تعلیم و تربیت بازمی گردد. 
ما در فارابی پای کار آمده ایم و هستیم، 
شما اهالی تعلیم و تربیت هم به کمک ما 
بیایید تا به این مهم بپردازیم که اساســا 
چه باید ســاخت و به کدام موضوع باید 
پرداخت؟ از متودولوژی های جدید تعلیم 
و تربیت تان بگویید و از اینکه چه چیزی 
را چگونه به کــودک امروز باید بگوییم؟ 
زیرا شــما بیش از ما هم کودک امروز را 

می شناسید و هم به نیازهایش واقفید.
مدیرعامــل بنیاد ســینمایی فارابی در 
این باره افزود: این ضعف سینما بوده که 
نسل جدیدی در حوزه فیلمسازی کودک 
و نوجوان تربیت نکرده و نکردیم، نسلی 
که فاصله ســنی آنها با کودک و نوجوان 
امروز کمتر باشد و او را بهتر درک کند. 
همچنین پل ارتباطی بین کســانی که 
مستمر و مدام با بچه های امروز در ارتباط 
هستند و آنالیزی از آنها دارند و خواسته ها 
و نیازها و علائق شان را می دانند با سینما، 

وجود ندارد.
مدیرعامل بنیاد سینمایی فارابی در پایان 
صحبت های خود با بیــان اینکه نظام و 
چرخه توزیع و اکران ما نیز مشکل دارد، 
اظهار کرد: یکی از دلایلی که ســینمای 

کودک و نوجوان به سمت کوچک شدن 
رفته، این اســت که بین اکران و شبکه 
اجتماعــی و کلونی های حوزه کودکان و 
نوجوان هیچ ارتباطی وجود ندارد. برای 
نمونــه وزارت آموزش و پرورش باید این 
نقش را بر عهده می گرفت که همین الان 
مدت هاســت که شــورای اکران وزارت 
آموزش و پرورش تعطیل شــده اســت. 
اتفاقی که با این شرایط هیچ سرمایه گذار 
و کارگردانی برای ســاخت فیلم کودک 
ترغیب نمی شــود. در این حوزه هم شما 
می توانید به ما کمک کنید، یعنی اگر با 
هم به جمع بندی برسیم که مضامین یک 
فیلم درست است حرف اصلی را می زند 
و به نظام مســائل تربیتــی می پردازد و  
پرداخت هنرمندانه به این فیلم پرداخت 
درستی اســت، در همین شبکه مردمی 
که اگر همین الان فهرستی از آنها تهیه 
کنیم بیش از چند هزار نفر از مخاطبان 
سینمای کودک و نوجوان ذیل مجموعه 
شما دارند رفت وآمد می کنند و بهره مند 
می شوند، همین شبکه می تواند به اکران 
ســینما و دیــده شــدن و رونق چرخه 

اقتصادی سینمای کودک کمک کند.
عبــاس صالحــی مدیر موسســه خانه 
همدلی، حجت الاسلام والمسلمین محمد 
رحمانی عضو اندیشــکده مرآت، حمید 
عربیان مدیر مجموعه آموزشــی شهید 
بهشتی کرج، حجت الاسلام و المسلمین 
ذاکــر معاون فرهنگی مرکز رســیدگی 
به امور مســاجد، ســجاد اسم حسینی 
مدیرمســئول خبرگزاری کودک و مدیر 
کانون دورهمی از دیگر حاضران در این 
جلســه بودند که به بیان مسائلی درباره 
نقش سینما در تعلیم و تربیت کودکان و 

نوجوانان پرداختند.

 این ضعف سینما بوده که نسل جدیدی در حوزه فیلمسازی کودک و نوجوان 
تربیت نکرده و نکردیم، نسلی که فاصله سنی آنها با کودک و نوجوان امروز 

کمتر باشد و او را بهتر درک کند. همچنین پل ارتباطی بین کسانی که 
مستمر و مدام با بچه های امروز در ارتباط هستند و آنالیزی از آنها دارند و 

خواسته ها و نیازها و علائق شان را می دانند با سینما، وجود ندارد

,,

ادامه فیلمبرداری »ویلای ساحلی« با رفع کسالت کیانوش عیاری
فیلمبرداری »ویلای ساحلی« به کارگردانی 
کیانوش عیاری با رفع کســالت این فیلمساز 
ادامه پیدا می کند.به گزارش ایســنا، کیانوش 
عیــاری از ۲۰ روز قبل ســاخت جدیدترین 
فیلمش را با نام »ویلای ســاحلی« در یکی از 
شهرهای شمالی کلید زد ولی چند روز قبل به 
دلیل مشکلات جسمی ناشی از دیابت در یکی 

از بیمارستان های تهران بستری شد تا وضعیت 
عمومی اش بررسی شود.شبنم عرفی نژاد- مدیر 
برنامه ریزی فیلم »ویلای ساحلی« - با تایید 
این خبرگفــت: آقای عیــاری ۲۴ مهرماه از 
بیمارستان مرخص شده اند و حالشان خوب 
اســت. در حال حاضر هم گــروه در تدارک 
شروع کار و برگشــت به شمال است تا ادامه 

فیلمبرداری را از سربگیریم. عیاری پس از ۶ 
ســال از آخرین فیلمش »کاناپه«، تصمیم به 
ســاخت فیلمی تازه گرفته است. پیش تر نام 
فیلم او »رکر« بود و الان هم نام موقت »ویلای 
ســاحلی« را دارد. در این فیلم که گویا یک 
کمدی است، رضا عطاران، پژمان جمشیدی و 

ریما رامین فر از جمله بازیگران هستند.

گروه »BTS« به سربازی اجباری می روند
»جین« ۲۹ ســاله یکی از اعضای این گروه 
کی پــاپ اهل کره جنوبی اســت که در ماه 
دسامبر ۳۰ ساله خواهد شــد و با توجه به 
اینکه تاکنون از تمامی وقفه های قانونی برای 
تعویق دوره خدمت ســربازی خود استفاده 
کــرده به زودی باید به خدمت برود و حدود 

دو سال از این گروه جدا خواهد ماند.
سایر اعضا نیز به ترتیب و با رسیدن به سن 
مورد نظر به خدمت ســربازی اعزام خواهند 
شد. در کشــور کره جنوبی همه مردان ۱۸ 
تا ۲۸ ســال باید به مــدت ۱۸ تا ۲۱ ماه به 
خدمت ســربازی اجبــاری برونــد. در این 

میان قهرمانان المپیک و رقابت های آسیایی و 
همچنین موسیقیدانان کلاسیک که موفق به 
کسب جوایز خاصی شــوند از خدمت سربازی 
معاف خواهند شــد و برخــی از قانون گذاران 
خواستار شــامل شــدن این قانون برای گروه 

»BTS« نیز شده اند.
گروه موسیقی »BTS« در سال ۲۰۱۳ اولین 
آلبــوم خود را منتشــر کرد که به ســرعت به 
شهرت جهانی شگفت انگیزی دست یافت و سال 
گذشته به عنوان اولین گروه موسیقی آسیایی 
توانست جایزه گرمی هنرمند سال را کسب کند.

مدیر پردیس سینمایی برفی مشهد:
وضعیت فروش سینما فاجعه است

مدیر پردیس سینمایی برفی 
مشهد با اشاره به اینکه اکران 
نشدن فیلم های جدید موجب 
شده تعداد مخاطبان سینماها 
به یک دهم ماه های قبل برسد، 
گفــت: وضعیت فــروش این 

روزهای سینما فاجعه است.
ناصر روئین تن در گفت وگو با 

ایسنا در خصوص وضعیت این روزهای سینما و تاثیر نیمه بها شدن 
فیلم ها در هفته اخیر اظهار کرد: مشــکل این روزهای سینما فقط 
اکران نشدن فیلم جدید است چراکه فیلم هایی که اکران می کنیم، 
تقریبا همگی قدیمی شــده و مخاطب پیش از این به تماشای آن ها 
نشســته  است. اکنون نیز کسانی که به سینما می آیند، معمولا تمام 
فیلم ها را دیده اند و مجدد به تماشای فیلم می نشینند. بر این اساس 

نیمه بها شدن بلیت ها تاثیر چندانی نداشت.
وی با بیان اینکه اوضاع سینما به هیچ وجه خوب نیست، افزود: فروش 
شهریور ماه سینماها خوب بود اما سه هفته است که نه فیلم جدیدی 

به سینما آمده و نه تماشاگر جدیدی.
مدیر پردیس سینمایی برفی با بیان اینکه اکران فیلم جدید حتی در 
این وضعیت قطعا مخاطب را به ســینما خواهد کشاند، تصریح کرد: 
اکنون برخی مخاطبان پیگیر اکران فیلم های جدید از سینما هستند 
اما فیلم جدیدی نیامده که بخواهند تماشــا کنند. بر این اساس به 
نظرم اکران فیلم های جدید وضعیت فروش سینما را بهتر کند. سینما 
با فیلم زنده است و اگر فیلم برای اکران نداشته باشیم، سینما فعال 

نخواهد بود.
وضعیت فروش سینما فاجعه است

روئین تن در خصوص راهکار بهبود شرایط فعلی سینما خاطرنشان 
کــرد: به نظرم در این شــرایط کــه تهیه کننده ها راضــی به اکران 
نمی شــوند، دولت می تواند فیلم ها را از آن ها خریداری و راهی اکران 

کند تا هم از تهیه کننده و هم از سینمادار حمایت کند.
وی ادامه داد: در دوره کرونا نیز سینما بیشترین آسیب را دید و اکنون 
نیز شرایط به صورتی است که از طرفی اینترنت و از طرف دیگر فیلم 
جدید برای اکران نداریم و تمام این ها دســت به دست یکدیگر داده 
تا شــرایط سینما بد باشد. بر این اساس فعلا در حال ضرر هستیم و 
هزینه های مان جبران نمی شود چراکه حقوق کارکنان و هزینه های 

جاری سینما همیشه ثابت است.

گفت و گو ی سینمایی

نقاشی دنیای 

هنر
گ و 

رهن
ف

رکورد گران ترین نقاشی »ون گوگ« 
شکسته می شود؟

یکی از نقاشی های منظره ای 
که توسط »ون گوگ« نقاش 
نام آشنای هلندی خلق شده 
اســت، از جمله آثار هنری 
است که از مجموعه هنری 
متعلق به بنیانگذار ســابق 
مایکروسافت در حراجی ارائه 

خواهد شــد و انتظار می رود بتواند رکــورد گران ترین اثر این هنرمند را 
بشکند. به گزارش ایسنا و به نقل از آرت نیوزپیپر، »باغ میوه و سرو«)آوریل 
۱۸۸۸( اثر »وینسنت ون گوگ« که قرار است، توسط حراجی کریستیز 
در ۹ نوامبر در نیویورک عرضه شود، تخمین رسمی ندارد، اما مسوولان 
این حراجی انتظار دارند که این نقاشــی به قیمتی بیش از ۱۰۰ میلیون 
دلار فروخته شود.در این صورت این قیمت یک رکورد برای نقاشی های 
»ون گوگ« خواهد بود. گران ترین اثر این هنرمند که تا به حال در حراجی 
فروخته شد، »پرتره دکتر پل گاشه« )ژوئن ۱۸۹۰( است که به قیمت ۸۳ 
میلیون دلار فروخته شد، اما این به سال ۱۹۹۰ برمی گردد و قیمت ها از 
آن زمان به طور قابل توجهی افزایش یافته است. این نقاشی اکنون در یک 
مجموعه خصوصی مرموز مخفی شده است. دومین نقاشی گران قیمت 
این هنرمند نقاشی منظره »کارگر در مزرعه« )سپتامبر ۱۸۸۹( است که 
در سال ۲۰۱۷ به قیمت ۸۱ میلیون دلار فروخته شد.»باغ میوه و سرو« 
به عنوان بخشــی از اموال و مجموعه هنری متعلق به »پل آلن«، یکی 
از بنیانگذاران »مایکروســافت« در حراجی عرضه خواهد شد. »آلن« که 
در سال ۲۰۱۸ درگذشت، یک بشردوست و مجموعه دار بسیار ثروتمند 
بود. کریستیز این حراجی را به عنوان »بزرگ ترین و استثنایی ترین حراج 
آثار هنری در تاریخ« ارزیابی کرده اســت و تخمین زده که تمام آثار این 

مجموعه به بیش از یک میلیارد دلار فروخته می شود.
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اشتغال زایی و توانمندسازی اولویت 
در مناطق حاشیه شهر

تولیت آســتان قدس رضوی با تأکید بر اینکه این آستان مقدس به 
میزان توان و امکانات برای رفع مشــکلات حاشیه شهر مشهد اقدام 
می کند، گفت: اشتغال زایی و توانمندسازی ساکنین مناطق حاشیه 

شهر باید از اولویت های برنامه ریزی و اهداف مسئولان باشد.
حجت الاسلام والمســلمین احمد مروی در جلسه ستاد ساماندهی 
مسائل فرهنگی حاشیه شهر مشهد که با حضور نماینده ولی فقیه در 
اســتان خراسان رضوی و جمعی از مسئولان ارشد استانی و شهری 
در حرم مطهر امام رضا)ع( برگزار شــد، با اشاره به توجه ویژه رهبر 
معظم انقلاب به حاشیه شهر مشهد، اظهار کرد: حاشیه شهر مشهد 
همــواره یکی از دغدغه های رهبر معظم انقلاب بوده که با دســتور 
معظم له ستادی در ســال ۱۳۹۳ با محوریت نماینده ولی فقیه در 
استان خراسان رضوی برای سامان بخشیدن به وضعیت این مناطق 
تأسیس شد که الحمدالله این ستاد طی مدت فعالیت اقدامات بسیار 
خوبی را در آن مناطق انجام داده که اگر این ستاد نبود امروز حاشیه 

شهر مشهد شرایط خوبی نداشت.
وی ادامه داد: حاشــیه شــهر مشــهد با جمعیت بالا که بر اساس 
گزارش ها جمعیت آن حتی از چند استان کشور نیز بیشتر است، با 
وسعتی قابل توجه که کاملاً به شهر مشهد متصل بوده و با مشکلاتی 
در حوزه های مختلف که عرصه فرهنگ یکی از آن هاســت، مواجه  

است.
تولیت آســتان قدس رضوی عنوان کرد: مشــهد بــه جهت وجود 
مضجع شریف حضرت رضا)ع(، پایتخت معنوی و به تعبیر حضرت 
امام خمینی)ره( مرکز ایران اســت، رفع مشکلات حاشیه این شهر 
به تنهایی از عهده هیچ سازمان، دستگاه و ارگانی در استان خراسان 

رضوی برنمی آید و نیازمند ورود دولت است.
وی افزود: الحمدالله هم اکنــون دولتی مردمی، انقلابی و با انگیزه و 
مســئولانی دغدغه مند و پرتلاش در کشور وجود دارند، این شرایط 
بهترین فرصت اســت که از دولت برای رفع مشکلات حاشیه شهر 
مشهد مطالبه  شده و دائماً این حساسیت به آن ها منتقل شود؛ البته 
دولت هزاران مســئله دارد که یکی از مسائلش حاشیه شهر مشهد 
است و ما نباید توقع داشته باشیم که همه مسائل را کنار بگذارند و 
تنها به این موضوع بپردازند، اما انتقال حساسیت به مسئولان برای 
اینکه حاشیه شهر مشهد را جدی بگیرند و متفاوت با سایر مسائل به 

آن بنگرند، وظیفه ما است.
حجت الاسلام والمسلمین مروی عنوان کرد: آستان قدس رضوی به 
میزان توان و امکانات برای رفع مشــکلات حاشیه شهر مشهد اقدام 
می کند و توزیع بسته های معیشتی را در این مناطق ادامه خواهد داد، 
اما اشــتغال زایی و توانمندسازی باید از اولویت ها و اهداف مسئولان 

باشد.
تولیت آستان قدس رضوی در ادامه به اهمیت فعالیت های فرهنگی 
اشــاره و اظهار کرد: در حوزه فعالیت های فرهنگی نیز آستان قدس 
آمادگی کامل برای همکاری با ســتاد ســاماندهی مسائل فرهنگی 

حاشیه شهر مشهد دارد.
آیت الله علم الهدی، نماینده ولی فقیه در استان خراسان رضوی نیز در 
این نشست ضمن بیان اقدامات فرهنگی انجام شده در حاشیه شهر 
مشهد، اظهار کرد: هماهنگی بسیار خوبی میان بخش های خدماتی 
و فرهنگی برای خدمت رســانی به مردم حاشیه شهر مشهد صورت 

گرفته که منجر به ساماندهی بهتر این مناطق شده است.
وی با بیان اینکه دســتگاه های مختلف دولتی و نهادهای انقلابی در 
حاشیه شهر مشــهد فعالیت دارند، گفت: مردم حاشیه شهر مشهد 
مردمی انقلابی و متدین هستند و مسئولان باید تمام تلاش خود را 

برای رسیدگی و رفع مشکلات آن ها انجام دهند.
همچنین در این جلســه سید امیر شوشــتری، مدیرکل آموزش و 
پرورش خراسان رضوی گزارشی از شرایط مدارس و امکانات آموزشی 
حاشیه شهر مشهد ارائه کرد و در ادامه مسئولان مختلف استانی و 
شــهری پیرامون راهکارهای رفع مشکلات آموزشی این مناطق به 

بحث و تبادل نظر پرداختند.

4 راهکار آموزش و پرورش خراسان رضوی برای جبران کمبود معلم:

سرباز معلم، روحانی معلم، معلم بازنشسته و خرید خدمت
افروز عروجی/ ســرباز معلم، روحانی 
معلم، معلم بازنشســته و خرید خدمت 
چهار راهکار اداره کل آموزش و پرورش 
خراســان رضوی برای جبــران کمبود 

معملان در استان است.
آمارها حاکی از این اســت که آموزش و 
پــرورش از هم اکنون شــدیدا با کمبود 
معلم مواجه است و افزایش تعداد دانش 
آموزان و بازنشســتگی تعــداد زیادی از 
معلمان به بحران کمبــود معلم تبدیل 
شــده و یکی از چالش های بزرگ پیش 
روی آموزش و پرورش قرار گرفته است. 
در همین زمینه به ســراغ ســخنگوی 
آموزش و پرورش می رویم تا از سیاست 
ایــن وزارتخانه  در برخورد با این چالش 

مطلع گردیم
حسین محمدزاده ســخنگوی اداره کل 
آمــوزش و پرورش خراســان رضوی در 
رابطــه با تامین کمبــود ۵۰۰۰ معلم و 
اظهار  و پرورش  سیاســت های آموزش 
کرد: با توجه به اینکه در دوســال اخیر 
کشوربا بیماری کرونا مواجه بوده و برای 
خانواده ها سلامتی در درجه اول اولویت 
قرار داشته ســال گذشته یک میلیون و 
سیصد هزار دانش آموز داشتیم و امسال 
بیش از یک میلیون و پانصد هزار دانش 
آموز داریم واین افزایش یکسری چالش 
برای آموزش و پرورش به دنبال داشــته 
است که با تدابیری از قبیل جذب سرباز 
معلم، جذب روحانی معلم و به کارگیری 
همکاران بازنشسته که تمایل به همکاری 
داشــتند و همچنین با جــذب معلمان 
خرید خدمت در پی جبران این کمبودها 

هستیم.
وی در پاسخ به این سوال که چرا با وجود 
معضــل بیکاری در جامعه به جای معلم 
جوان و تازه نفس از بازنشسته و روحانی 
استفاده می شــود، اظهار کرد: به دلیل 
اینکه فرآیند جذب آمــوزش و پرورش 
با توجه به ســند تحول بنیادی فقط از 

طریق دانشگاه فرهنگیان انجام می شود 
و این دانشگاه برای جذب معلمان تربیت 
معلم از دو طریق جذب معلم می کند که 
روش اول ماده ۲۸ بــوده و روش دوم از 
طریق کنکور سراســری، بدین صورت 
کــه با شــرکت در کنکور سراســری و 
پس از گذرانــدن دوره ها و آموزش های 
لازم طی ۴ ســال وارد چرخه آموزش و 
پرورش  می شــوند ولــی در حال حاضر 

شرایطی که با آن رو به رو هستیم یکی 
به دلیل کمبود نیرو و از طرفی زیاد بودن 
بازنشستگان آموزش و پرورش این فرآیند 
با یکدیگر همخوانی ندارد و این نظام از 
بسیاری از معلمان به این طریق بر اساس 
 دســتورالعمل وزارتی کــه تنها راه حل 
برای آموزش و پــرورش بوده جذب می 

شوند.
ســخنگوی اداره کل آموزش و پرورش 

خراســان رضوی در خصــوص تفاوت 
هزینه جذب نیروی جوان با بازنشســته 
اظهار کرد:  شرایط معلم فارغ التحصیل 
از دانشگاه فرهنگیان با فارغ التحصیلان 
سایر دانشــگاه ها متفاوت اســت، فارغ 
التحصیــلان ســایر دانشــگاه ها  باید 
مهارت های معلمی و تدریس را کســب 
کنند، هر فردی را نمی توان وارد چرخه 
آمــوزش و پرورش کرد ولی  دانشــجو 
معلم های ما گزینه های اصلی و اولویت 
اصلی با توجه به ســند تحــول بنیادی 

آموزش و پرورش شغل معلمی هستند.
وی در ادامه در ارتباط با تاثیر منفی این 
روش بر فرآیند آموزش خاطر نشان کرد: 
ما برای جذب معلم فرآیندی جز چیزی 
که ســند تحول برای مــا تعیین کرده 
نداشــته و هیچ راهکاری نیز برای جذب 

معلم نداریم 
محمدزاده درباره اجباری بودن همکاری 
نیروهای بازنشســته گفت: تاکنون هیچ 
اجباری برای همکاری نیروهای بازنشسته 
نداشته ایم و با توجه به اینکه سال گذشته 
هر نیرو فقط قادر به ۱۴ ساعت خدمت 
بوده در سال جاری ساعت کاری افزایش 

یافته و به ۲۴ ساعت رسیده است.
وی درباره افزایش تعــداد دانش آموزان 
هر کلاس برای جبران کمبود اظهار کرد: 
استاندارد تعداد دانش آموزان یک کلاس 
در هر مقطع متفاوت اســت، در مقطع 
ابتدایی تعداد اســتاندارد دانش آموزان 
در کلاس ۳۶ نفــر بــوده ولی در مقطع 

دبیرستان ۳۸ نفر است.
اگر چه برای فارغ التحصیلان دانشگاه های 
مختلــف امــا و اگر هایــی را آموزش و 
پرورش مطرح می کند و آن ها را نیازمند 
آموزش هــای معلمی می داند اما به نظر 
می رســد با توجه به شرایط اجتماعی و 
فرهنگی کشور بکارگیری روحانی معلم 
یکی از مهم ترین چالش های آموزش و 

پرورش باشد.

اگر چه برای فارغ التحصیلان دانشگاه های مختلف اما و اگر هایی را آموزش 
و پرورش مطرح می کند و آن ها را نیازمند آموزش های معلمی می داند اما 
به نظر می رسد با توجه به شرایط اجتماعی و فرهنگی کشور بکارگیری 

روحانی معلم یکی از مهم ترین چالش های آموزش و پرورش باشد

,,

هیات تجاری خراسان شمالی فردا به ترکمنستان سفر می کنند
رئیــس اتــاق بازرگانی، صنایــع، معادن و 
کشــاورزی خراسان شــمالی گفت: هیات 
تجاری خراسان شمالی با هدف افزایش روابط 
تجاری با ترکمنستان و بهره برداری اقتصادی 
و شناسایی ظرفیت های دوجانبه ۲۶ مهرماه 
امسال به این کشور اعزام خواهد شد.سعید 
پورآبادی، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 

و کشــاورزی خراسان شمالی در گفت وگو با 
خبرنگار فارس در بجنورد با اشاره به اینکه 
سفر فعالان اقتصادی به کشور ترکمنستان 
مقرر اســت ۲۶ مهرماه امسال انجام گیرد، 
اظهار کرد: هیات تجاری خراسان شمالی با 
هدف افزایش روابط تجاری با ترکمنستان و 
بهره برداری اقتصادی و شناسایی ظرفیت های 

دوجانبه به این کشــور اعزام خواهد شد.وی 
گفت: مطالبات تجار خراسان شمالی با سفر 
به کشور ترکمنستان پیگیری می شود. رئیس 
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی 
خراسان شــمالی افزود: یکــی از مهمترین 
اهداف این ســفر، توسعه مراودات تجاری با 

کشور ترکمنستان است.

مدیرعامل ســازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
مشهد از اجرای فراخوان ارسال طرح های المان و 

سازه های گل بهار ۱۴۰۲ خبر داد.
»حســین مختــاری« در خصــوص فراخوان 
ارســال طرح های المان و ســازه های گل بهار 
۱۴۰۲ شهرداری مشهد، اظهار کرد: در راستای 

زیباســازی و افزایش غنای بصری و تغییر چهره 
شهر مشهد همزمان با ایام نوروز و نوزایی طبیعت و 

به منظور بهره گیری از ایده ها و طرح های بدیع و استفاده 
از آرایه های هنری مرتبط با فضای ســبز و گل آرایی شهری، فراخوان بخش گلستان 
جشنواره هنرهای شهری ۱۴۰۲ منتشر شده است.وی افزود: بهبود کیفیت منظر فضای 
سبز در فضاهای شهری به ویژه در ورودی های شهر، محورهای منتهی به حرم مطهر 
و میادین اصلی، نمایش رنگ طبیعی گل ها در شهر و عطرآگین شدن فضای شهری، 
ایجاد نشاط و سرزندگی مردم در تعامل با طبیعت در محیط شهری و طراحی سازه های 
هنــری و گلجای های زمینی، دیواری و حجمی مورد نیاز بهار ۱۴۰۲ از جمله اهداف 
این طرح است.مدیرعامل ســازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری مشهد ادامه داد: 
هرهنرمند می  تواند با حداکثر ۵ پیشنهاد در این بخش شرکت کند و در صورت پذیرش 
طرح در مرحله ی نهایی، مسئولیت اجرای آن ترجیحاً با هنرمند ارائه  دهنده خواهد بود، 
پس از پذیرش طرح، هنرمند حق ارائه آن به سایر اشخاص و ارگان ها را نخواهد داشت.

مختاری درباره مدارک مورد نیاز جهت ارائه در بخش گلستان بیان کرد: هنرمندان باید 
پس از ثبت نام در بخش گلستان جشنواره هنرهای شهری ۱۴۰۲ در سایت جشنواره 
در خصوص بارگذاری پوستر شامل ۳ عکس از زوایای مختلف یا نمای سه بعدی طرح، 
به نحوی که تمام ابعاد و زوایای طرح، رنگ و بافت آن قابل مشاهده باشد؛ اقدام کنند.

وی اضافــه کرد: داوری آثار ۲۵ تا ۲۹ مهر مــاه ۱۴۰۱،اعلام نتایج ۲ آبان ماه ۱۴۰۱، 
فرآیند عقد قرارداد تا پایان آذر ماه ۱۴۰۱، بازدید از کارگاه های تولید آثار دی و بهمن 

۱۴۰۱ و نصب و آماده سازی شهری آثار اول تا ۲۵ اسفند ماه ۱۴۰۱ است.

رئیس هیات مدیره مجمع خیرین مدرسه ساز خراسان 
رضوی گفت: در راستای عدالت آموزشی، اولویت 

اصلی مجمع خیرین مدرسه ســاز در ســاخت 
فضاهای آموزشی، توجه به مناطق کم برخوردار 

و حاشیه شهرهایی همچون مشهد است.
غلامعلی رافتــی در همایش تجلیل از خیرین 

مدرسه ســاز که شب گذشته با حضور جمعی از 
مسئولان استانی و شهرستانی در سالن همایش های 

شهید اصلانی آموزش و پرورش شهرستان خواف برگزار 
شــد، توسعه آموزش های فنی و حرفه ای و ساخت هنرستان ها را از دیگر اولویت های 

مجمع خیرین مدرسه ساز خراسان رضوی عنوان کرد.
وی خاطرنشان کرد: بعد از انقلاب اسلامی، ۵۰۰۰ طرح ساخت فضای آموزشی با ۲۵ 

هزار کلاس درس به صورت مشارکت مردمی ساخته شده است.
رئیس هیات مدیره مجمع خیرین مدرسه ساز خراسان رضوی همچنین تصریح کرد: 
در سال ۱۴۰۰ بیش از ۸۲ هزار متر مربع و تا مهر ۱۴۰۱ نیز ۱۵۳ طرح ساخت فضای 
آموزشی با ۴۵ هزار مترمربع به صورت مردمی مشارکتی ساخته و به فضاهای آموزشی 
اضافه شده است.وی گفت: با توجه به اینکه در حاشیه شهر مشهد به ویژه در تبادکان 
بــه دلیل مهاجرین و اتباع خارجی با کمبود فضای آموزشــی مواجهیم، امیدواریم با 

روحیه گذشت و ایثار خیرین مدرسه ساز، این کاستی برطرف شود.
روح اله غلام پور سدهی، مدیر آموزش و پرورش خواف نیز در این مراسم گفت: چالش 

کمبود فضای آموزشی با اعتبارات محدود دولتی برطرف نمی شود.
وی افزود: ســرانه فضای آموزشی در کشــور ۵.۳، در خراسان رضوی ۴.۲ و این رقم 
در خواف ۳.۱ و همین عدد در ســند تحول بنیادین، ۸.۳ دهم است.غلام پور سدهی 
همچنین سرانه فضای آموزشی خواف را نسبت به استان حدود ۱ مترمربع، نسبت به 
سرانه کشوری بیش از ۲ مترمربع و نسبت به سند تحول بنیادین بالغ بر ۵ مترمربع 

اعلام کرد و گفت: در وضعیت فعلی با کمبود سرانه فضای آموزشی مواجه ایم.

توجه به حاشیه شهرها اولویت اول مجمع خیرین مدرسه ساز استفراخوان ارسال طرح های المان و سازه های گل برای بهار 1402
ان
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511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد 
سـند رسـمی . برابـر رای شـماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۲۱۰۰۰۵۴۹ 
ثبتـی  وضعیـت  تکلیـف  تعییـن  قانـون  موضـوع  اول  هیـات 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد 
ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی 
خانـم زهـرا نظیـف فرزنـد محمـد بـه شـماره شناسـنامه ۱۴ 
صـادره از  مرکـزی درششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 
۲۳۹/۶۴ متـر مربـع قسـمتی ازپـلاک ۹۹۲ فرعـی از ۴ اصلـی 
واقـع درخراسـان رضـوی بخـش ۴ حـوزه ثبـت ملک بردسـکن 
خریـداری از مالـک رسـمی آقـای حسـین مومنـی ، احـدی از 
ورثـه حسـن مومنـی محرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع 
عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله ۱۵ روز آگهی می شـود در 
صورتـی که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت متقاضی 
اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی 
اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض 
طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار 
نوبـت اول: ۱۴۰۱/۷/۲۶. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: ۱۴۰۱/۸/۱۱
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

شورای شهر تصویب کرد:

شهرداری مشهد باشگاه ورزشی تأسیس می کند
شورای اســلامی شهر مشهد در پنجاه و 
پنجمین جلســه، لایحه تاسیس باشگاه 
فرهنگی و ورزشی توســط شهرداری را 

تصویب کرد.
رییس کمیسیون ورزش و جوانان شورای 
اسلامی شهر مشهد در جلسه روزگذشته 
شورا در این خصوص اظهار کرد: با توجه 
به جایگاه ویژه ورزش، این موضوع مطرح 
و موافقتهای کشوری در این خصوص اخذ 

شد.
ســید حســین علوی مقدم افزود: طبق 
این مصوبه شــهرداری مکلف اســت به 
منظور کمک به توسعه ورزش همگانی و 
قهرمانی، بهبود کیفیت زندگی نوجوانان 
و جوانان و کاهش آسیب های اجتماعی 
نســبت به تاسیس باشــگاه فرهنگی و 

ورزشی اقدام کند.
همچنین در این جلسه طرح برخورداری 
خبرنگاران مشهد از حمل و نقل عمومی 

بررسی و مصوب شد.
رییس کمیســیون حقوقی مشــهد که 
از مخالفــان این طرح بــود، اظهار کرد: 
تصمیمات شورای شهر باید کارشناسی 
شده باشد تا بتوانیم در آینده در خصوص 

تبعات حقوقی آنها پاسخگو باشیم.
سید هاشــم دائمی افزود: پس از مصوب 
شــدن این طرح، اگر ســایر اقشار نظیر 
پرستاران و کارگران نیز برای استفاده از 
حمل و نقل عمومی رایگان تقاضا داشته 

باشند، آیا شورا می تواند پاسخگو باشد.
وی اضافه کرد: خبرنــگاران باید خود را 
همطراز جامعه قرار دهن، لذا دادن امتیاز 
حمل و نقل عمومی به این قشــر با این 

موضوع همخوانی ندارد.
عضو هیات رییسه شورای اسلامی شهر 
مشــهد و طراح این طرح نیز اظهار کرد: 

حوزه رســانه و فرهنگ مظلوم واقع شده 
و صدهــا نفر برای این حــوزه اظهارنظر 

می کنند.
فاطمه ســلیمی افزود: چرا باید در حوزه 
فرهنگ و رسانه و مسائل حمایتی از این 
قشر هر فردی اظهار نظر کند؟ خبرنگاری 
جزو مشاغل ســخت و زیان آور است و 
اعطای این امتیاز به این قشــر کمترین 

اقدامی است که انجام می دهیم.
وی تاکید کرد: باید از اقدامات فرهنگی و 

حمایتی از این قشر دفاع کرد.
 رییس کمیســیون فرهنگی شــورای 
اسلامی شهر مشهد نیز گفت: برخی در 
لباس خبرنگاری از این حرفه سوء استفاده 
می کنند، باید خبرنــگاران موافق نظام 

برای این امتیاز پایش شوند.
حجت الاسلام حسن منصوریان افزود: در 
این خصوص خبرنگاران صادق از گروهی 
که از وضعیت فعلی جامعه ســو استفاده 

می کنند، جدا شوند.
در ادامه طــرح حمل و نقل رایگان برای 
خبرنگاران مصوب شــد کــه طبق این 
مصوبه شهرداری مشــهد  مکلف است، 
به منظور ایجاد رفــاه برای خبرنگاران و 
تســهیل در رفت و آمد و استفاده از ارایه 
خدمات حمل و نقل عمومی درون شهری 
شامل اتوبوس و قطارشهری، برای هر فرد، 

۶۰ سفر رایگان در هر ماه منظور کند.
طبق ایــن مصوبــه ســفرهای رایگان 
اختصاص یافته بــرای خبرنگاران در هر 
ماه، قابلیت ذخیــره و انتقال به ماه های 
دیگر را ندارد و در صورت اســتفاده افراد 
غیرمشمول از تسهیلات این مصوبه، در 
نوبــت اول برای مدت ۶ مــاه و در نوبت 
دوم، اعطاء تسهیلات بصورت دایمی لغو 

خواهد شد.
با  همچنین شــهرداری مکلف اســت، 
هماهنگــی اداره کل فرهنگ و ارشــاد 

اســلامی استان خراســان رضوی، خانه 
مطبوعات خراسان و بسیج رسانه نسبت 
به تهیه ســاز و کار شناسایی خبرنگاران 

اقدام کند.
نامگذاری بزرگراه جدید الاحداث در تقاطع 
چهار سطحی آزادگان به نام »سید الشهدا 
)ع(«، نامگذاری بلواری در بزرگراه شهید 
سلیمانی به نام شهید »رافتی جاویدان« و 
نام گذاری بلواری در جاده محمدآباد به نام 
»حضرت قمر بنی هاشم)ع(« و همچنین 
تعیین تکلیف پرداختی ها در قالب عوارض 
از بناهای ابقا شده، از دیگر مصوبات جلسه 

علنی امروز بود.
همچنین در این جلســه نامــه یکی از 
روشندلان مشــهدی خطاب به اعضای 
شورای شــهر و مدیران شــهری مبنی 
بر درخواســت مناسب ســازی اماکن و 
فضاهای شهری برای این قشر نیز قرائت 

شد.

فتح الله زاده خطاب به ساپینتو: در کار خود اختیار کامل دارید
علی فتح الله زاده مدیرعامل باشگاه استقلال 
صبح امروز میزبان ریکاردو ساپینتو، سرمربی 
ایــن تیم بود و در ایــن ملاقات، طرفین بر 
همکاری موثر و همه جانبه جهت موفقیت 
استقلال تاکید کردند.به گزارش ایسنا و به 
نقل از باشگاه استقلال،  فتح الله زاده در این 
ملاقات خطاب به ســاپینتو اظهار کرد: از 

دیدار شما خیلی خوشحال هستم. پیش از 
این هم بازی های استقلال را با دقت تعقیب 
می کردم و به نظرم اســتقلال فوتبال زیبا، 
تماشاگر پســند و مقتدرانه ای را به نمایش 
می گذارد و این بــه خاطر تلاش و زحمات 
شما، اعضای کادرفنی و بازیکنان است.وی 
افزود: درخواست من از شما ادامه همین روند 

و بهبود آن اســت. برخلاف برخی شایعات 
مطرح شــده، شما، همه اعضای کادرفنی و 
بازیکنان از حمایت کامل برخوردار هستید. 
شما سرمربی استقلال هستید و در کارتان 
اختیار کامل دارید و همه بازیکنان سرباز شما 
هستند و هر تصمیمی بگیرید، حمایت من 

هم با شما است. 

مربی پرسپولیس: زود است درباره 
قهرمانی صحبت کنیم

مربی برزیلی تیم فوتبال پرسپولیس می گوید کسب تک تک امتیازها 
اهمیت زیادی دارد.

اوسمار لوس ویرا در گفت وگو با ایسنا، درباره شرایط پرسپولیس در 
لیگ بیست ودوم اظهار کرد: فکر می کنم بازیکنان و تیم باید همیشه 
بهتر شوند و ســخت کار کنیم. لیگ ایران خیلی سخت است و ما 
باید تمرکز داشــته باشیم و هر لحظه پیشــرفت کنیم تا به اهداف 

خودمان برسیم.
مربی تیم فوتبال پرسپولیس در ادامه درباره مشکلات زمین تمرین 
پرسپولیس هم اظهار کرد: هر تیمی نیاز به امکانات و زمین تمرین 
مناسب دارد. مخصوصا زمین تمرین که یکی از مهم ترین مسائل در 
این زمینه است. باشگاه در تلاش است تا بهترین شرایط را از این نظر 
بــرای ما فراهم کند. اگر بتوانیم هم زمان دو زمین تمرین در اختیار 

داشته باشیم شرایط بهتر خواهد بود.

او در ادامــه درباره عمکرد مهدی ترابی و این که مورد انتقاد برخی 
کارشناسان قرار گرفته اســت هم گفت: ترابی بازیکن فوق العاده ای 
اســت و مربیان کادر فنی به او کمک می کنند تا بهترین عملکرد را 

داشته باشد. اگر او به بهترین فرم خود برسد به سود کل تیم است.
لوس ویــرا در ادامه درباره شــانس قهرمانی پرســپولیس در لیگ 
بیســت ودوم هم گفت: خیلی زود اســت که در مــورد قهرمانی و 
شانس های اصلی کســب این عنوان صحبت کنیم. ما می دانیم که 
برای کســب قهرمانی باید ســخت تلاش کنیم و تک تک امتیازها 
اهمیت بالایی دارند. در لیگ ایران قهرمان شدن خیلی سخت است 

و بازی آسانی هم وجود ندارد.
وی در پایان درباره امتیازاتی که پرسپولیس در دو دیدار برابر تراکتور 
و ســپاهان از دســت داد هم گفت: ما برای پیروزی در همه بازی ها 
کار می کنیم و می دانیم که از دست دادن امتیاز در این نوع بازی ها 
هواداران را ناراحت می کند اما اکنون در صدر جدول هستیم و باید 

تلاش کنیم که با حفظ روند فعلی در صدر بمانیم.

فوتبال جهان

رسیدیم خوبی  راهکارهای  به  پخش  حق  برای  سجادی: 
وزیــر ورزش و جوانان گفت: در جلس  ای با 
رئیس جمهور گزارشی از فعالیت ۱۴ ماهه 
خــود ارائه می دهیم و یکی از درخواســت 

هایمان در مورد تجهیزات است.
به گزارش ایسنا، حمید سجادی در نشست 
خبری هفته تربیــت بدنی، اظهار کرد: یک 
بعُد ارزشــمند ورزش بعُد ورزش تربیتی و 
کار دستگاه های سازمان ها مثل آموزش و 
پرورش است. همه دستگاه ها وظیفه داریم 

بعد همگانی ورزش را دنبال کنیم. 
او ادامــه داد: در دنیا رویکــرد دوومیدانی را 
جوامع موفــق به منظور کاهش هزینه های 
درمان بیشتر دنبال می کنند. بعُد دیگر بعُد 
قهرمانی اســت. قهرمانمان افتخار آفرینی 
می کند. همه رکورد زدن و قهرمانی را دوست 
دارند. همه دوســت دارند کشورشان مدال 
بیاورد و تیمشان با دست پر برگردد. اما بعُد 
دیگر بعُد حرفه ای است و امیدوارم بتوانیم 
ابعاد ورزش تعلیم و تربیت، همگانی، قهرمانی 

و حرفه ای را به درستی پیش ببریم. 
سجادی همچنین در مورد تغییر مدیریت 
باشگاه استقلال و احتمال تغییر در باشگاه 
پرسپولیس گفت: تغییرات را می توانیم به 
فال نیک بگیریم. تغییر چیز بدی نیســت. 
تصمیماتی که هیات مدیره های هر دو باشگاه 
می گیرند از نظر جنبه قانونی برای ما مهم 
است. در مورد پرسپولیس هم هنوز چیزی به 

وزارت ورزش ارسال نشده است.
او ادامه داد: واگذاری این دو تیم اتفاق خوبی 
بود و در طول سال هم ادامه دارد. تغییرات، 

مســائل در پس خود را دارد. دلایل آن هم 
مدیریتی اســت و دلایــل عجیب و غریبی 
نیســت.  در مورد پرسپولیس فعلا موضوع 
خاصی مطرح نیست. من از زحمات همکارانم 
در استقلال و آجورلو تشکر می کنم . در هر 
صورت تغییر چیز مرسومی است و تاکنون 
هم بوده. امیدوارم آجورلو موفق باشــد و هر 
جا در ورزش لازم باشد از او استفاده می شود.

سجادی در پاسخ به این سوال که شما تاکید 
داشــتید که تغییرات سرخابی ها در حیطه 
اختیارات هیات مدیره اســت اما صدور حکم 
فتح الله زاده از سوی شما انجام شد، گفت: این 
از حــوزه اختیارات وزیر ورزش به عنوان یک 
عضو هیات مدیره است. هیات مدیره سرخابی 
ها اعضــای مختلفی دارنــد و من هم عضو 

هستم، صدور حکم جزو وظایف من است.
او همچنین گفت: از ســرخابی هــا در روز 

واگذاری آنها خواهش کردم در ورزش بانوان 
و چوگان فعالیت کنند اما مثل اینکه امضای 

روی یخ بود. امیدوارم اهدافمان محقق شود.
وزیر ورزش در واکنش به اینکه در جلســه 
با فدراســیون ها بــر حضور ورزشــکاران 
برخی رشــته ها مثل رزمی و موتورسواری 
در اعتراضــات اخیر  صحبت شده اســت، 
گفت: پنجشنبه گذشــته با روسای محترم 
فدراسیون ها جلسه داشتیم و وظیفه داشتیم 
در مورد آرمان های نظــام و ولایت مداری 
ورزش صحبــت کنیم. در آن جلســه من 
چیزهای دیگری گفتم و چیز دیگری برداشت 
شــد. ما برای کمک در امور و فعالیت های 
مختلف حضور داشته ایم. ورزشی ها در دوران 
دفاع مقدس هم  در تهاجمی که اتفاق افتاده 
بود در کنار رزمندگان بودند. من به روسای 
فدراسیون ها گفتم ورزش پا به پای اتفاقات در 

صحنه است. گفتم برخی اظهار نظر کردند و 
عده ای موج سواری کردند و خواستند بگویند 
ورزشــکاران اغتشاشگرند، اما گفتیم یادتان 
است ورزشکاران در سایر رویدادها مثل سیل، 
زلزله کمک کردند؟ خواستم یادآوری کنم که 
ورزشکاران در اتفاقات مختلف از جمله سیل 

و زلزله کمک کرده اند.
او در مــورد اینکــه اتفاقات اخیــر در ایران 
باعث شده برخی کشورها به دنبال برگزاری 
بازی خود با ایران در کشــور ثالث باشند و 
همچنین مشکلاتی که در مورد صدور ویزا 
برای فدراســیونها وجود دارد، گفت: برخی 
فدراسیون ها از روند صدور ویزا نگران بودند. 
با وزارت خارجه هم همکاری می کنیم تا ویزا 
به موقع ارسال شود. در مورد اینکه استرالیا 
در بسکتبال خواسته مسابقات در کشور ثالث 
برگزار شود هنوز چیزی به من ارسال نشده 
است. حتما تمهیدات لازم را می اندیشیم. ما 
می توانیم با مرجع تصمیم گیری این رشته 

مذاکره کنیم.
سجادی در مورد جلساتی که با قطر در زمینه 
برگزاری جام جهانی  برگزار شده است، گفت: 
ما به همکاری مان در قاره آسیا اعتقاد داریم. 
مــا هم مثل چین، کره و ژاپن از پایگاه های 
مهم ورزش آسیا هستیم. ما به تعاملاتمان 
در آســیا اعتقاد داریم. از فرصتی مثل جام 
جهانی باید استفاده شود اما ما ۱۴ ماه است 
که آمده ایم. اگر می خواستیم از ظرفیت قطر 
بیشتر استفاده کنیم به دو سه سال گذشته 

باید برمی گشت. 
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گردوغبار دارای  شهرهای  و  گرمسیر  و  سردسیر  مناطق  در  نوشت افزار  تعیین 
گروهی از محققان یکی از شــرکت های دانش بنیان بعد 
از تولید مســتربچ های نانویی و استفاده از آن ها در تولید 
نوشــت افزارهای آنتی باکتریال، آزمایشگاهی را راه اندازی 
کرده اند که با اســتفاده از خدمات آن امکان شناســایی 
و تعیین نوع نوشــت افزار برای آب و هوای سردسیری و 
گرمسیری و همچنین مناطق دارای ریزگرد فراهم شده و 

توانسته اند این خدمات را صادر کنند.
مهران مرصــاد، مدیر تحقیق و توســعه این شــرکت 
دانش بنیان حــوزه تولید لوازم التحریــر در گفت وگو با 
ایســنا، تولید نوشــت افزار نانویی آنتی باکتریال را یکی 
از دســتاوردهای دانش بنیان این شرکت نام برد و گفت: 
طرح تحقیق و تولید این نوع نوشــت افزار از سال ۹۱ تا 
۹۴ اجرایی شــد و در نهایت به دانش تولید نوشت  افزار 
آنتی باکتریال با اســتفاده از نانوذرات دست یافتیم. این 
محصولات شامل »پاک کن«، »خودکار« و »ماسه »های 

بازی می شود.
وی با اشــاره به اهمیت این محصولات، توضیح داد: اگر 
باکتری های مضر بر روی دست قرار گیرند، بر اثر تماس 
دست با این نوشت افزار آنتی باکتریال، بعد از چند ثانیه از 
بین خواهند رفت. یکی از موارد مضر، وجود هلیکو باکتری  
بر روی دســت است که منجر به زخم معده و زخم اثنی 
عشر خواهد شد که تماس دست با این نوشت افزار آنتی 
باکتریال، موجب خواهد شد تا باکتری هایی که منجر به 

بروز بیماری های گوارشی می شوند، از بین بروند.
مرصاد خاطر نشان کرد: در گذشته پوشش های نانو آنتی 
باکتریالی بر روی ســطح بیرونی خودکار، اعمال می شد 
که مضراتی را به همراه داشت، چرا که موجب نفوذ مواد 
نانویی این پوشــش ها به داخل پوست می شد؛ ولی ما در 

این تحقیقات، مستربچ های آنتی باکتریالی را تولید کردیم 
که از این مواد برای تولید نوشت افزار استفاده کردیم.

مدیر تحقیق و توسعه این شرکت دانش بنیان، ادامه داد: 
برای تولید این نوشــت  افزار این مستربچ ها به مواد اولیه 
اضافه شــد و از این طریق کل اجزای محصولات، آنتی 

باکتریال می شود.
وی با بیان اینکه ذراتی که در تولید مســتر بچ های آنتی 
باکتریال استفاده شــد، در مقیاس نانو بوده است، یادآور 
شد: علاوه بر این ما بر روی تولید جوهرهای آنتی باکتری 
خودکارها نیز تحقیقاتی را آغاز کردیم تا بتوانیم با استفاده 
از ویژگی هایی که به آن می دهیم، بتوانیم عیوب نوشتاری 

را کاهش دهیم.
مرصاد، راه اندازی آزمایشگاه پیشرفته نوشت افزار را از دیگر 
دستاوردهای این شرکت نام برد و خاطر نشان کرد: این 
آزمایشگاه پیشــرفته ترین آزمایشگاه در منطقه به شمار 
می رود و ما همچنین آزمایشگاه همکار سازمان استاندارد 
هستیم و تنها آزمایشگاه نوشت افزاری هستیم که پروانه 

تحقیق و توسعه از وزارت صمت دریافت کرده است.
به گفته وی، در این آزمایشــگاه بــه غیر از کنترل خط 

تولید شرکت، شرایط محیطی برای انتخاب نوک و جوهر 
مناسب نیز بررسی می شود.

وی در این باره توضیح داد: اگر بخواهیم خودکاری که در 
جنوب کشــور با دمای ۵۰ تا ۶۰ درجه سانتی گراد برای 
نوشتن استفاده می شــود را در شمال کشور بهره ببریم، 
نتیجه مطلوبی را به همراه ندارد؛ چرا که ویسکوزیته جوهر 

کاهش می یابد.
مرصاد اضافه کرد: در صورتی که نوک و جوهر مناســب 
برای شرایط دمایی استفاده نشود، احتمال نشتی جوهر 
خودکار وجود دارد و این پارامترها در این آزمایشگاه مورد 

بررسی قرار می گیرد.
مدیر تحقیق و توسعه این شرکت دانش بنیان، یادآور شد: 
در این آزمایشگاه ما نوع جوهرهای مناسب برای مناطق 
مختلف را بررسی می کنیم. در صورتی که فرد در مناطق 
سردسیر قرار دارد، باید میزان خروج جوهر از نوک خودکار 
مناسب سازی شود که نیاز اســت تست های هزینه بر و 
زمان بری اجرایی شــود تا بفهمیم که چه جوهری با چه 
ویسکوزیته  و شرایط فیزیکی برای چه نوع نوک خودکاری 

انتخاب شود.  
وی افزود: بسیاری از شرکت های خارجی با ارسال نوک و 
جوهر به ما، درخواست دارند تا بهترین نوع جوهر و نوک را 

برای شرایط آب وهوایی آن کشور انتخاب کنیم.
مرصاد با اشــاره به اثرات گرد و غبار بر روی نوشت افزار، 
گفت: علاوه بر آن کاغذها نیز بر کیفیت خودکار اثرگذارند.
وی با اشــاره به اقدامات صادراتی این شرکت، گفت: در 
حال حاضر دفتری را در یکی از کشورها راه اندازی کردیم، 
همچنین چندین کارخانه مشترک را با سایر کشورها در 
زمینه تولید نوشت افزار آنتی باکتریال راه اندازی کرده ایم.

نجوم

یک تصویر جدید تلسکوپ »جیمز وب« نشان می دهد که 
حداقل ۱۷ حلقه غباری توســط یک نوع نادر ستاره ایجاد 

شده در یک حرکت موزون آسمانی قرار دارند.
به گزارش گروه علم و آموزش ایرنا از »سای تک دیلی«، یک 
منظره جالب کیهانی در تصویر جدید تلسکوپ فضایی جیمز 
وب سازمان ناسا جلوه گر شده است. دستکم ۱۷ حلقه غباری 
متحدالمرکز بi طور اسرارآمیزی از یک زوج ستاره ای نشات 
گرفته اند. این دو ستاره با نام جمعی »ولف-رایت ۱۴۰« در 

فاصله تنها بیش از پنج هزار سال نوری از زمین قرار دارند.
هر کدام از حلقه ها زمانی تشکیل شد که بادهای ستاره ای 
)جریانات گازی که ستاره ها در فضا منتشر می کنند( از دو 
ستاره یادشده هنگام نزدیک شدن 
آنها به هم برخورد می کردند و بر اثر 
آن گازهای متراکم شده و غبار تولید 
شد. حدود هر هشت سال، مدارهای 
این ستاره ها آنها را کنار هم می آورد 
و حلقه های غبار نشانه ای از گذر زمان است مانند حلقه های 
رشــد روی اســتوانه تنه درخت.علاوه بر حساسیت کلی 
تلسکوپ جیمز وب، ابزارهای مادون قرمز آن نیز بطور خاص 
توانایی مطالعه این حلقه های غبار را دارند. طیف سنج مادون 
قرمز این تلســکوپ همچنین ترکیبات این غبارها را برملا 
کرده اســت و اینها عمدتا از مواد خارج شده از نوعی ستاره 
موسوم به ستاره »ولف – رایت« )Wolf-Rayet( تشکیل 
شــده اند. ســتاره ولف-رایت یک ستاره نوع O است که با 
جرمی حداقل ۲۵ بار بیشتر از جرم خورشید متولد می شود.

ســتاره های ولف-رایت در مقایسه با خورشید ممکن است 
عجیب به نظر برســند اما آنها احتمالا در تشکیل ستاره و 

سیارات نقش داشته اند. 

 »جیمز وب« یک پدیده کیهانی عجیب کشف کرد


